
رئیس دادگستری کرمان:

 مردم باید به راحتی با مسئولان قضائی 
ارتباط داشته باشند
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در  راستای اجرای طرح نهضت ملی مسکن صورت گرفت;

 الحاق ۷۸ هکتار اراضی 
دولتی به محدوده 

 شهر منوجان
مدیرکل راه و شهرســازی جنوب کرمان از الحاق 
۷۸ هکتار اراضی دولتی به محدوده شــهر منوجان 

جهت اجرای طرح نهضت ملی مسکن در کارگروه زیربنایی و شهرسازی استان 
کرمان خبر داد.

مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی جنوب کرمان در 
نشســت با اعضای انجمن موســیقی جنوب کرمان 

اظهارداشــت: موســیقی دغدغه ای مهم در جنوب کرمان است چرا که این 
منطقه در زمینه موسیقی دارای نام و نشان است.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
کل استان کرمان در نشست ستاد اجرایی سیاست های 

اقتصاد مقاومتی استان کرمان اظهار داشت: دستگاه قضایی استان کرمان در 
راســتای حمایت از واحدهای تولیدی و صنعتی، قبل از اینکه بنگاه اقتصادی 
تعطیل شود با همکاری دستگاه های متولی مانند اتاق بازرگانی، خانه صنعت و 
معدن، اداره کل صنعت، معدن و تجارت و دادستانی به موضوع ورود کرده تا موانع 
و مشــکلات آنها را برطرف کنند و در این راستا با هر گونه ترک فعل و کوتاهی 

مسئولان نیز از طریق دستگاه های نظارتی برخورد قانونی خواهد کرد.

پیشگیری از تعطیلی واحدهای 
تولیدی رویکرد اصلی ستاد 

 اقتصاد مقاومتی است

 مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:

کارگروه موسیقی جنوب 
 کرمان تشکیل می شود 
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اجماع ملی، مانع تحقق 
اجماع جهانی

محسنپاکآیین

اصولــی  تصمیــم  دنبــال  بــه 
ــی  ــران مبن ــلامی ای ــوری اس جمه
بــر خاتمــه دادن بــه اقدامــات 
ــع  ــا قط ــه، ب ــی و داوطلبان فراپادمان
دوربیــن هــای آژانــس بیــن المللــی 
ــرژی اتمــی، برخــی صاحبنظــران  ان
ــاره  ــه پ ــه مثاب ــران را ب ایــن اقــدام ای
کــردن قطعنامــه هــای آژانــس و 
ــی  زمینــه ســاز ایجــاد اجمــاع جهان

ــد. ــته ان ــران دانس ــه ای علی
ــل از  ــه قب ــت ک ــی اس ــن در حال ای
ــاع  ــاد اجم ــه ایج ــبت ب ــی نس نگران
ــی، بایــد نگــران فقــدان اجماع  جهان
داخلــی در خصــوص چگونگــی نــگاه 
بــه مذاکــرات هســته ای و قطعنامــه 
شــورای حــکام بــود و ضــرورت 
اتخــاذ یــک موضــع همســان بــا 
توجــه بــه منافــع ملــی را مهــم تلقی 

ــرد. ک
ــر  ــتراک نظ ــن اش ــل ای ــروز حداق ام
در میــان گرایــش هــای مختلــف 
سیاســی وجــود دارد کــه ایــران 
ــم هــا وارد مذاکــره  ــرای لغــو تحری ب
بــا کشــورهای 1+5 شــد و بــه همین 
دلیــل محدودیــت هــای پیشــنهادی 
در برنامــه هــای هســته ای خــود 
را پذیرفــت. بــه عبارتــی، ایــران 
ــع  ــرای رف ــرب ب ــد غ ــال تعه در قب
تحریــم هــای ظالمانــه، متعهــد 
ــی در  ــات فراپادمان ــام اقدام ــه انج ب
برنامــه هــای هســته ای خــود شــد. 
ــم  ــت دوازده ــه در دول ــن رابط در ای
نیــز دکتــر روحانــی رئیــس جمهــور 
ــر سیاســت تعهــد در  ــا ب ــت، باره وق
مقابــل تعهــد تاکیــد داشــت و بــرای 
ــفند 1۳۹۹  ــخ۲۰ اس ــه در تاری نمون
ــس  ــا »بوری ــی ب ــاس تلفن ــی تم ط
جانســون« نخســت وزیــر انگلســتان 

گفــت:
» سیاســت قطعــی ایــران در برجــام 
عمــل در برابــر عمــل اســت و ایــران 
نمی توانــد و نبایــد تنهــا طــرف 
بــرای  هزینــه  پرداخت کننــده 
ــال  ــر دنب ــد. اگ ــام باش ــظ برج حف
دیپلماســی هســتیم راه روشــن، 
ــدات  ــای تعه ــا و ایف ــم ه ــع تحری رف
ــت و  ــا( اس ــم ه ــو تحری ــکا )لغ آمری

ــدارد.« ــود ن ــری وج ــه دیگ گزین
در بنــد 1۳ گــزارش وزارت امــور 
خارجــه در تاریــخ ۲1 تیــر 1۴۰۰ 
ــده  ــز آم ــن نی ــرات وی ــاره مذاک در ب
اســت کــه: » مبنــای ایــن مذاکــرات 
کــه تاکنــون ۶ دور آن برگــزار شــده 
ــا سیاســت  ــق ب ــا منطب اســت، دقیق
ــام معظــم  ــی نظــام توســط مق قطع
رهبــری در اول فروردیــن 1۴۰۰ 
اعــلام شــده اســت کــه ایشــان 
بایــد  آمریکایی هــا  فرمودنــد 
تمامــی تحریم هــا را لغــو کننــد و 
مــا راســتی آزمایــی خواهیــم کــرد و 
ــم و  ــر می گردی ــام ب ــه برج ســپس ب
ایــن یــک سیاســت قطعــی اســت.«

شــایان ذکــر اســت کــه رهبــر 
معظــم انقــلاب روز یکشــنبه 1۹ 
ــدار فرماندهــان  بهمــن 1۳۹۹ در دی
ــش  ــی ارت ــروی هوای ــان نی و کارکن
سیاســت قطعــی جمهوری اســلامی 
ایــران را دربــاره تحریم هــا و 
سرنوشــت برجــام تعییــن و گفتنــد: 
»اگــر می خواهنــد ایــران بــه 
تعهــدات برجامــی برگــردد، آمریــکا 
ــو  ــل لغ ــا را کلا در عم ــد تحریم ه بای
کنــد و مــا بعــد راســتی آزمایی 
ــا  ــت تحریم ه ــم درس ــم و ببینی کنی

هشدار معاونت وظیفه عمومی کرمان
بکارگیری مشمولان غایب جرم محسوب می شود

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان 
کرمان گفت: بکارگیری مشمولان غایب جرم محسوب 
می شود و فردی که این افراد را بکارگیری کند مجرم 

خواهد بود.
به گزارش ایرنا، محمد مقصودی در جمع خبرنگاران 
افزود: مشمولان غایب فراری از طریق کلانتری ها و 
پلیس های تخصصی به معاونت وظیفه عمومی معرفی 

می شوند.
وی ادامه داد: از طرفی معاونت وظیفه عمومی با بنیاد 
شهید، ثبت احوال، مراجع قضایی، بانک ها و سایر 
دستگاه های اجرایی ارتباط سیستمی داشته و این 
دستگاه ها در راستای شناسایی مشمولان غایب فراری 

همکاری دارند.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان کرمان 
گفت: طبق قانون، بکارگیری مشمولان غایب خدمت 
سربازی جرم است و قانون صراحتا پیش بینی کرده اگر 
فردی مشمولان غایب را بکارگیری کرده باشد برای بار 
اول به مبلغ ۲۹5 میلیون و ۴5۰ هزار ریال و دفعه دوم 
دو برابر و سوم سه برابر جریمه خواهد شد و در صورتی 
که مسئول دولتی باشد برای بار سوم انفصال از خدمات 

دولتی می شود.
وی ادامه داد: ادارات دولتی، موسسات و سازمانها مانند 
بیمه تامین اجتماعی، بهزیستی، صنایع و ارگان های 
دولتی موظف هستند در این حوزه با معاونت وظیفه 
عمومی همکاری کنند و در غیر این صورت تحت 

تعقیب قضایی قرار خواهند گرفت.
موضوعی با عنوان خرید خدمت سربازی 

وجود ندارد
مقصودی با اشاره به جرائم مرتبط با وظیفه عمومی و 
رابطه آن با ناآگاهی افراد افزود: اطلاع رسانی در این 
زمینه می تواند علاوه بر افزایش اطلاعات افراد از وقوع 

جرم در این بخش پیشگیری کند.

وی به شایعات مربوط به بخش اعزام به خدمت سربازان 
اشاره و تصریح کرد: طبق آخرین ابلاغیه ها افراد دارای 
تاریخ تولد 1۳55 به بعد حتما باید برای خدمت عمومی 
مراجعه کنند و افرادی که تاریخ تولد آنها 55 به قبل 
باشد می توانند با مراجعه به پلیس به اضافه 1۰ و ارائه 

درخواست در راستای معافیت از سربازی اقدام کنند.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان کرمان 
با بیان اینکه موضوعی با عنوان خرید سربازی وجود 
ندارد گفت: تاکنون ابلاغیه ای در زمینه خرید خدمت 
سربازی واصل نشده و متولدین 55 به بعد باید برای 

انجام خدمت سربازی خود اقدام کنند.
وی سن خدمت سربازی را تا 5۰ سال تمام عنوان 
و تصریح کرد: اگر افراد از این سن رد شوند مشمول 
معافیت می شوند و رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز 
ارفاقی به این قشر فرمودند که بعد از آن افراد متولد 
55 به قبل نیز مشمول معافیت سربازی بدون پرداخت 
هزین شدند.    مقصودی تاکید کرد: اگر افراد مشمول 
بعد از سن 1۸ سالگی برای خدمت سربازی مراجعه 
نکنند مشمول غایب محسوب می شوند که تبعات 

قانونی و عواقب اجتماعی دارد.
وی اظهار داشت: مشمول غایب به فردی گفته می شود 
که یک سال را رد نکرده اما مشمول غایب فراری یک 
سال رد کرده که نمی تواند از خدماتی مانند استفاده 
از تسهیلات بانکی، استفاده از معافیت های کفالت 
تحصیلی و کسر خدمت جبهه و جانبازی استفاده کند.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان 
کرمان با بیان اینکه تعریف سرباز فراری با مشمول 
غایب متفاوت است گفت: اگر سرباز فراری برای بار 
اول خود معرف به مرجع قضایی یا یگان خدمت خود 
مراجعه کند بعد از تشکیل پرونده و بدون در نظر 
گرفتن محکومیت به خدمت باز می گردد و در صورتی 
که خدمت خود را صادقانه به اتمام برساند محکومیت 
آنها پاک می شود و اگر مرتکب فرار دوم شوند محکوم 

می شوند. معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی 
استان کرمان گفت: طبق ابلاغیه ستاد کل هیچ الزامی 
برای انجام خدمت سربازی مشمولان متاهل در شهر 
محل زندگی خود وجود ندارد و مراکز آموزش ملاک 
تقسیم نیستند به طوری که در برخی استانها مرکز 

آموزش وجود ندارد.
وی تصریح کرد: مزایایی برای مشمولان متاهل در 
اعزام به خدمت سربازی پیش بینی شده و مشمولان 
متاهل به دلیل داشتن همسر، ۲ ماه و بابت هر فرزند سه 

ماه از خدمت سربازی شان کسر می شود.     
مقصودی به معافیت هالی تحصیلی، کفالت و پزشکی 
اشاره تاکید کرد: درخواست اولیه این معافیت ها باید از 

طریق پلیس به اضافه 1۰ ارسال شود.
وی اظهار داشت: مشمولان دارای غیبت از معافیت ها 
برخوردار نخواهند شد لذا افراد اعزام به خدمت را در 
زمان خود انجام دهند تا مشمول این معافیت ها بشوند.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی کرمان با 
اشاره به جرائمی که در حوزه معافیت های پزشکی 
و کفالت اتفاق می افتد گفت: موارد متعددی از اعمال 
نفوذ و جعل اسناد طی سال های اخیر در این استان از 

افراد غیر نظامی و فراسازمانی کشف شده است.
وی به طلاق های سوری برای گرفتن رای دادگاه 
به منظور معافیت فرزندان از سربازی به عنوان یک 
جرم یاد کرد و افزود: صرف وجود حکم طلاق برای 
کمیسیون های کفالت وظیفه عمومی مجوزی برای 
معافیت افراد نیست و پرونده های زیادی از این دست 
وجود دارد. مقصودی ادامه داد: کمیسیون ها با انجام 
تحقیق های مختلف افراد متخلف را به مراجع قضایی 

معرفی می کند.
وی ادامه داد: آمار کشفیات در حوزه طلاق های سوری 

برای گرفتن معافیت مشمولان قابل توجه است.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان 
کرمان افزود: خانواده دقت کنند در راستای اخذ 
معافیت فرزندان از خدمت سربازی درگیر مشاوره های 

نادرست نشوند.
تتو خالکوبی یا خود زنی ها به عنوان بیماران 

روانی شناخته می شود
وی با بیان اینکه افرادی که تتو، خالکوبی و یا خودزنی 
داشته باشند در کمیسیون های پزشکی نظامی مورد 
بررسی قرار می گیرند و به عنوان بیمار روانی شناخته 

می شوند.
وی اظهار داشت: این افراد باید تبعات اجتماعی زیادی 
از جمله ممنوعیت اخذ گواهی نامه و سایر خدمات 
را در کنار معافیت از خدمت متحمل شوند که قابل 

جبران نیست.
وی بیان کرد: بیش از ۲ هزار نفر مشمول غایب در 
استان کرمان به صورت خود معرف طی ۲ سال اخیر به 
خدمت سربازی اعزام شده اند که بیانگر حضور رسانه و 

اطلاع رسانی در این حوزه است.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

موزه باستان شناسی بم دالان 
 هزار توی کم کاری مسئولین

سکینه خدیش
موزه باستان شناسی بم که سـال ۹۸ اعلام شده بود با مشـارکت شهرداری 
ایـن شـهر و اداره کل میراث اسـتان کرمان راه انـدازی خواهد شـد اکنون با 
گذشت سه سـال همچنان بلاتکلیف است و شـورای شـهر و پایگاه میراث 

جهانی بم هر کدام دیگـری را دلیل کـم کاری و تاخیـر در اتمام ایـن پروژه 
معرفـی می کننـد. ایجـاد مـوزه  را از ابعـاد مختلـف فرهنگـی، اجتماعـی، 
گردشـگری و اقتصـادی بسـیار مهـم و پر دسـتاورد می دانند؛ برخـی آن را 
به مثابـه حافظه شـهر تلقی مـی کنند کـه موجـب افزایش دلبسـتگی به 

محیط زندگی نیز خواهد شـد؛ بـم با چند اثـر ثبت جهانـی منحصر به فرد 
نیز نیاز بـه شناسـنامه ای دارد که در آن هویت شـهر و گذشـته اش به مردم 
یادآوری شـود اما چـرا تاکنـون این اتفـاق نیفتـاده، خود حدیـث مفصلی 

2اسـت که این روزها هـم درگیر پاسـکاری مدیران شـده اسـت.

2

توزیع ناعادلانه اعتبارات راه توزیع ناعادلانه اعتبارات راه 
 در استان کرمان در استان کرمان

تومــان  5۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            1۴۰1 مــاه   خــرداد   ۲۶ پنجشــنبه        1۲5۲ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای ت دوم 
شماره 55/الف/3-1401 م نوب

برآورد  با  را  تابعه شهرستان کرمان  توزیع خدمات مشترکین شهرهای  و  قرائت  با موضوع  مناقصه عمومی  دارد  نظر  در  استان کرمان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
33.456.512.340 ریال همراه با ارزیابی کیفی با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 1.672.830.000 ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت 

کنندگان 5 نفر و به شماره 2001005963000095 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

از طریق درگاه سامانه تدارکات  بازگشایی پاکت ها  ارائه پیشنهاد مناقصه گران و  تا  از دریافت اسناد مناقصه  کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 

نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.03.25 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:ساعت 19:00 روز  شنبه 1401.04.04
 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 19 روز  شنبه تاریخ 1401.04.18

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 13:00 تاریخ 1401.04.18
زمان بازگشایی پاکت ها:ساعت 9:00 روز دوشنبه تاریخ 1401.04.20

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت 
آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456- 021 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

تصفیه آب، دشوار وپرهزینه است ،آن را بیهوده هدر ندهیم.

ادامه یاداشت 
لغــو شــده، آن وقــت بــه تعهــدات برجامــی 
برمی گردیــم. ایــن سیاســت قطعــی 
ــاق  ــورد اتف ــت و م ــلامی اس ــوری اس جمه
مســئولان کشــور هــم هســت و از ایــن 

سیاســت برنخواهیــم گشــت.«
ــاور اســت  ــن ب ــدی، ای نقطــه اشــتراکی بع
ــام  ــی از برج ــور غیرقانون ــکا بط ــه آمری ک
خــارج شــد و بــدون انجــام تعهــدات خــود 
بــرای لغــو تحریــم هــا، انتظــار دارد تهــران 
محدودیــت هــای فراپادمانــی هســته ای را 
ادامــه دهــد و حتــی ایــن را وظیفــه ایــران 

ــد. ــی کن ــی م تلق
اشــتراک نظــر ســوم ایــن اســت کــه 
ــر  ــود، دال ب ــدارک موج ــواهد و م ــام ش تم
ــس در  ــا آژان ــران ب ــتمر ای ــکاری مس هم
ــفافیت  ــش ش ــرای نمای ــا ب ــه دوره ه هم
برنامــه هــای هســته ای خــود بــوده اســت. 
ــر  ــی ب ــری مبن ــم رهب ــام معظ ــوای مق فت
ــته ای  ــلاح هس ــتفاده از س ــت اس ممنوعی
ــای  ــت ه ــد سیاس ــز موی ــران نی ــط ای توس
ــز از  ــح آمی ــرداری صل ــره ب ــرای به ــام ب نظ

ــت. ــته ای اس ــرژی هس ان
ــا در  ــر آی ــتراک نظ ــن اش ــه ای ــه ب ــا توج ب
ایــن مقطــع نبایــد صاحبــان گرایــش های 
مختلــف سیاســی، متحدانــه و بــرای تامین 
منافــع ملــی و بــا اعمــال فشــار حداکثــری 

بــر آمریــکا از ایــن کشــور بخواهنــد 
ــل  ــود عم ــی خ ــدات برجام ــه تعه ــه ب ک
ــی  ــه دیپلماس ــه ب ــانی ک ــا کس ــد. آی کن
بــرد- بــرد معتقــد هســتند بایــد بــه برنده 

ــن مصــاف بیاندیشــند  ــران در ای شــدن ای
ــکا  ــده شــدن آمری ــا در مســیر برن ــا صرف ی

ــد.؟ ــت کنن حرک
ــردن  ــاره ک ــال پ ــه دنب ــا ب ــه تنه ــران ن ای
ــت  ــوده و نیس ــس نب ــای آژان ــه ه قطعنام
بلکــه بارهــا اعــلام کــرده کــه همــکاری بــا 
ــه  ــت ب ــا عنای ــی را ب ــن الملل ــاد بی ــن نه ای
تعهــدات پادمانــی ادامــه مــی دهــد. پــس 
ــرای  ــران ب ــام، ای ــکا از برج ــروج آمری از خ
ــدود  ــود، ح ــت خ ــن نی ــان دادن حس نش
یکســال تعهــدات فراپادمانــی خــود را 
ــه  ــبت ب ــگاه نس ــام داد و آن ــه انج داوطلبان
کاهــش محدودیــت هــای هســته ای خود 
ــود  ــرار ب ــر ق ــرد. اگ ــدام ک ــج گام، اق در پن
کــه از ارجــاع پرونــده هســته ای خــود بــه 
شــورای امنیت نگــران باشــیم، آن پنج گام 

ــد. ــی ش ــته نم ــز برداش ــم هرگ ه
متاســفانه علیرغــم رویکــرد مثبــت و 
ســازنده ایــران، مواضــع اخیــر آژانــس 
بیــن المللــی انــرژی اتمــی کــه بــه صــدور 
ــده از  ــد، برآم ــر ش ــی منج ــه ایران قطعنام
رفتارهــای غیرفنــی و سیاســی و در جهــت 
منافــع غــرب و تحــت تاثیــر القائــات رژیم 
صهیونیســتی بــوده اســت. بــا ایــن وصــف، 
ــی  ــت ســیزدهم مبتن ــر دول سیاســت اخی
ــی و  ــای فراپادمان ــکاری ه ــع هم ــر قط ب
ــرای وادار کــردن  ــس، ب ــا آژان ــه ب داوطلبان
آمریــکا بــه لغــو تحریــم را بایــد یــک 
ــم. ــی کنی ــروری تلق ــی و ض ــدام اصول اق

ــح  ــی و مصال ــع مل ــع، مناف ــن مقط در ای
کشــور ایجــاب می کنــد کــه گرایــش 

هــای سیاســی مختلــف، فــارغ از دعواهای 
حزبــی و جناحــی، بــه اجمــاع ملــی 
بیاندیشــند و از سیاســت اصولــی نظــام 
ــاع  ــکا، دف ــی آمری ــاده خواه ــال زی در قب
کننــد. اجمــاع ملــی بــرای مطالبــه از 
آمریــکا جهــت لغــو تحریــم هــای ظالمانــه 
و هشــدار بــه آژانــس بــرای پرهیــز از 
ــد  ــی توان ــای سیاســی، م اتخــاذ رویکرده
موفقیــت در مذاکــراتِ ویــن را تســریع 
کنــد. در واقــع نگرانــی نســبت بــه اجمــاع 
ــاع  ــاد اجم ــا ایج ــران، ب ــه ای ــی علی جهان
ــدل  ــی مب ــت مل ــک فرص ــه ی ــی ب داخل
خواهــد شــد و نقــش خــواصِ جامعــه برای 
دســتیابی بــه این هــدف، مهــم می باشــد. 
در ایــن صــورت، تیــم مذاکــره کننــده نیــز 
ــا اتخاذ  با پشــتگرمی بــه حمایــت ملــی و ب
ــد  ــی توان ــه م ــه و مدبران ــع مقتدران مواض
ــرب  ــا غ ــک ب ــاف دیپلماتی ــه مص در عرص

ــود. ــر ش حاض
آمریــکا، غــرب و آژانــس بیــن المللــی 
ــت  ــه حمای ــد ک ــد بدانن ــی بای ــرژی اتم ان
حداکثــری از تصمیــم اصولــی نظــام، 
ــران  ــدات ای ــرای تعه ــده و اج ــاد ش ایج
مشــروط بــه اجــرای تعهــدات طــرف 
مقابــل، یــک سیاســت قطعــی و یــک 
مطالبــه عمومــی اســت. مبنــای همــکاری 
آینــده ایــران بــا آژانــس، مبتنــی بــر 
ــوده و  تامیــن منافــع مشــروع هســته ای ب
در صــورت ادامــه رفتارهــای غیرســازنده، 
ایــران نیــز انجــام اقدامــات پشــیمان 

کننــده ای را مدنظــر خواهــد داشــت.

رئیـس کل دادگسـتری اسـتان کرمـان در دیـدار بـا جمعـی از 
روحانیون و فرهیختگان اسـتان کرمان اظهار داشـت: قـوه قضائیه 

برای نیـل به اهـداف خود نیـاز به همفکـری، همراهـی و همکاری 
همه اقشـار جامعـه دارد.



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم | شماره پیاپی 21252

پنجشنبه  26  خرداد ماه 1401

در راستای اجرای طرح نهضت ملی مسکن صورت گرفت; 

الحاق ۷۸ هکتار اراضی دولتی به 
محدوده شهر منوجان

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان از الحاق ۷۸ هکتار اراضی 
دولتی به محدوده شــهر منوجان جهت اجرای طرح نهضت ملی 

مسکن در کارگروه زیربنایی و شهرسازی استان کرمان خبر داد.
محمد ساردویی در حاشیه جلسه کارگروه زیربنایی و شهرسازی 
استان کرمان که به ریاست معاون امور عمرانی استانداری و سایر 
اعضاء برگزار شــد بیان کرد: طرح های شهری از مهمترین ارکان 
ها در توسعه شهر می باشــند و بروزرســانی آنها به دلیل رشد و 
تغییر شــهرها از اهمیت بســیار زیادی برخوردار است با توافق 
اعضاء کارگروه زیربنایی اســتان با الحاق ۷۸ هکتار اراضی دولتی 
به محدوده شــهر منوجان جهت اجرای طرح نهضت ملی مسکن 

موافقت شد.
ادامه داد :  در این جلسه طرح جامع شهر رودبار جنوب نیز مورد 
بررســی قرار گرفت و قرار شــد پس از انجام تغییرات نهایی در 
کارگروه بعدی مطرح شــود در این طرح با در نظر گرفتن اراضی 
برای طرح نهضت ملی مسکن امید است تصویب نهایی آن بتوانیم  
مشــکل تامین زمین و ساخت مســکن برای مردم خصوصا قشر 

نیازمند حمایت دولت، حل کنیم.
ساردویی گفت :  بازنگری طرح جامع منوجان جهت برنامه ریزی 
برای توسعه 15 ساله این شهر در مجموعه راه و شهرسازی جنوب 

کرمان با همکاری نهادهای مرتبط در نظر گرفته شده است.
لازم به ذکر است : در این جلسه ۳ قطعه زمین جهت طرح نهضت 

ملی مسکن جهت الحاق به شهر جیرفت تصویب شد.

به صورت پایلوت در کرمان و یزد؛
بیمه سلامت هزینۀ درمان بیماران 

صعب العلاج را پوشش می دهد
مدیرکل بیمه ســلامت اســتان کرمان گفت: تا یک ماه آینده 
صندوقی راه اندازی می شــود که کرمان و یزد پایلوت )نمونه( 
کشوری هســتند تا بر اســاس آن بتوانیم هزینه های درمانی 

بیماران صعب العلاج را تا صد درصد پوشش دهیم.
محمد جعفری روز سه شنبه در جلســه ای با حضور سرپرست 
فرمانداری شــهربابک افزود: بیش از ۷۰ درصد پوشش دارویی 
افرادی که در هر صندوقی از صندوق های بیمه ســلامت بیمه 
باشند با بیماری های خاص، صعب العلاج، مزمن، دیابت و غیره 

با بیمه سلامت است.
او جمعیت زیر پوشــش بیمه سلامت را در اســتان کرمان یک 
میلیون و ۸۰۰ هزار نفر اعلام و بیان کــرد که از این تعداد یک 
میلیون و ۴۰۰ هزار نفر بیمه شده رایگان، روستاییان، عشایر و 

افراد فاقد تمکن مالی را شامل می شوند.
جعفری با بیان اینکــه برای کل این جمعیت پزشــک خانواده 
داریم و برای این مســیر هم باید پرداخت داشته باشیم افزود: 
تقریبا از حــدود ۹۰ میلیارد تومان، ماهانــه تقریبا 1۸ میلیارد 

تومان گردش مالی فقط برای این بخش داریم.
او بیــان داشــت: در ســال 1۴۰1 ماهانه ۹۰ میلیــارد تومان 
هزینه های درمانی ما در استان است که از نظر روال پرداخت ها 
تا فروردین 1۴۰1 را تســویه کرده ایم و به هیچ موسســه ای 
بدهکار نیستیم. جعفری با اشاره به اینکه دولت توجه خوبی به 
حوزه درمان مردم دارد، تصریح کرد: اولین گام جراحی اقتصادی 
اخیر، رایگان شدن بیمه پنج میلیون و ۷۰۰ هزار نفر در سراسر 
کشــور بود که به صورت اتوماتیک بر اساس کدهای ملی که از 
دهک های جامعه داشتند در بانک دهک بندی وزارت رفاه بیمه 
رایگان شدند و این نشــانگر توجه دولتمردان به مقوله درمان و 

سلامت است.
او همچنین به آمار بیمه شدگان سلامت در شهرستان شهربابک 
نیز اشاره و گفت که از حدود 1۰۳ هزار نفر جمعیت شهرستان 

حدود ۳۰ هزار نفر بیمه سلامت هستند.

مـوزه باستان شناسـی بـم کـه سـال ۹۸ اعلام 
شـده بـود بـا مشـارکت شـهرداری ایـن شـهر 
و اداره کل میـراث اسـتان کرمـان راه انـدازی 
خواهـد شـد اکنـون بـا گذشـت سـه سـال 
همچنـان بلاتکلیـف اسـت و شـورای شـهر و 
پایـگاه میـراث جهانـی بم هر کـدام دیگـری را 
دلیـل کـم کاری و تاخیـر در اتمـام ایـن پروژه 

می کننـد. معرفـی 
ایجـاد مـوزه  را از ابعـاد مختلـف فرهنگـی، 
اجتماعـی، گردشـگری و اقتصـادی بسـیار 
مهـم و پر دسـتاورد می داننـد؛ برخـی آن را 
به مثابـه حافظـه شـهر تلقـی مـی کننـد کـه 
موجـب افزایش دلبسـتگی بـه محیـط زندگی 
نیـز خواهد شـد؛ بـم با چنـد اثـر ثبـت جهانی 
منحصر بـه فرد نیـز نیاز بـه شناسـنامه ای دارد 
کـه در آن هویت شـهر و گذشـته اش بـه مردم 
یـادآوری شـود امـا چـرا تاکنـون ایـن اتفـاق 
نیفتـاده، خـود حدیـث مفصلی اسـت کـه این 
روزهـا هـم درگیـر پاسـکاری مدیـران شـده 

اسـت.
مسـئولان اسـتانی و شهرسـتانی در بم از زمان 
زلزلـه ویرانگر سـال ۸۲ بارهـا قـول راه اندازی 
انـواع و اقسـام مدل هـای مـوزه را بـه مـردم بم 
داده اند؛ از جمله موزه باسـتان شناسـی، مردم 

شناسـی و مـوزه زلزله.
بـه گـزارش کاغذ وطـن در آخریـن خبـر مورخ 
۶ شـهریور سـال 1۴۰۰ مدیـر پایـگاه میـراث 
جهانـی و منظـر فرهنگـی بـم از آغـاز عملیات 
اجرایـی مـوزه تاریـخ و باستان شناسـی بـا 
مشـارکت شـهرداری این شـهر خبـر داده بود 
کـه تاکنـون عملیاتـی نشـده و تـازه حـالا می 
بینیـم کـه مدیـران شـهری و میـراث هرکدام 

حـرف خودشـان را می زننـد.
محسـن قاسـمی امـا دربـاره آخریـن وضعیت 
شهرسـتان  ایـن  باستان شناسـی  مـوزه 
بـه صـورت  مـوزه  ایـن  می گوید:احـداث 
مشارکتی بین شـهرداری بم و اداره کل میراث 
فرهنگـی اسـتان کرمان بـوده و پایـگاه جهانی 
بـم تنهـا بـه عنـوان نماینـده میـراث فرهنگی 

پیگیـر امـور مربـوط بـه آن اسـت.
او افزود:سـاختمانی که مـوزه در آن راه اندازی 
خواهد شـد متعلق به شـهرداری بم اسـت و به 
مدت چند سـال پایگاه جهانی در آنجا مسـتقر 
بوده که سـال ۹۸ شـورای شهر و شـهرداری به 
ما اعـلام کردند سـاختمان را تخلیـه کنیم و ما 
نیز درخواسـت احداث موزه در این مـکان را به 
شورا و شـهرداری فرسـتادیم که مورد موافقت 

شـورای دوره پنجم قـرار گرفت.
بـه گفتـه قاسـمی، شـورای شـهر دوره پنجـم 
مصـوب کرد ایـن سـاختمان بـه موزه باسـتان 

شناسـی تبدیـل شـود.
شهرداری اجرای کار 

را بر عهده داشته است
رئیـس پایـگاه جهانی بـم ادامـه داد: مقـرر بود 
ارائه طـرح، مطالعـه و همچنیـن نظـارت کار با 
اداره کل میـراث فرهنگـی باشـد و شـهرداری 
اجـرای کار را تـا دی مـاه 1۴۰1 بـه پایـان 
برسـاند، سـپس میـراث فرهنگـی در بحـث 

تجهیـز مـوزه ورود کنـد.
قاسـمی خاطر نشـان کرد:کار توسـط محمـد 
بنی اسـدی شـهردار قبلـی در حـال انجـام بود 
اما بـه دلیـل تغییراتی که در شـورای شـهر رخ 
داد، شـورای شـهر جدیـد)دوره ششـم( ادامـه 
کار را در زمـان بنـی اسـدی شـهردار قبلـی 

متوقـف کـرد.
میراث بودجه را تامین کرده است

او توضیـح داد:اگـر شـهرداری به قـول خودش 
که همان اجـرای کار بـوده عمل نکنـد، میراث 
فرهنگـی تلاشـش را در آمـاده کـردن طـرح و 
مطالعـات انجـام داده اسـت؛ همچنیـن بودجه 
لازم بـرای تجهیـز مـوزه کـه همـان خریـد 
ویتریـن بـوده از وزارت میـراث فرهنگـی نیـز 
تامین شـده اسـت و بخش دیگر بودجـه نیز در 

سـال جـاری تامیـن خواهد شـد.
بـه گفتـه قاسـمی،هر ویتریـن حـدود 5۰۰ 
میلیـون تومـان هزینـه دارد و اگـر شـهرداری 
سـال گذشـته کار را انجـام داده بـود مـی 
توانسـتیم موزه را بـا هزینه کمتـری راه اندازی 
کنیـم زیـرا امسـال مطمئنـا هزینه هـا بیشـتر 

خواهـد شـد. 
مدیـر پایـگاه جهانـی بـم عنوان کـرد: ۲۸ اثـر 
ملموس)آثـار تاریخـی( و ۲ اثـر ناملمـوس 
)سـیس بافی و برگـزاری مراسـم تاسـوعا و 
عاشـورا( ثبـت ملـی شـده انـد و حـوزه منظـر 
فرهنگـی کـه شـامل چهـار شهرسـتان بـم، 
نرماشـیر، فهـرج و ریـگان اسـت ۳۶ اثـر ثبـت 
ملـی دارنـد کـه ۲۸ اثـر آن در شهرسـتان بـم 
وجـود دارد امـا آثـاری کـه قابلیت ثبـت دارند 

بـه ۲۰۰ اثـر هـم می رسـند.
بـه گفتـه او تمـام آثـاری کـه در نمایشـگاه 
سـاختمان پایـگاه جهانـی وجـود داشـت در 
مـوزه نیـز بـه نمایـش گذاشـته خواهند شـد؛ 
همچنیـن در سـه گالـری آثـار پیـش از تاریخ، 
پیـش از اسـلام و بعـد از اسـلام حـوزه شـرق 
اسـتان کرمـان در مـوزه بـه نمایـش گذاشـته 

مـی شـود.
قاسـمی ادامه داد:بخشـی از ایـن آثـار در 
نمایشـگاه کنونـی سـاختمان پایـگاه جهانی و 
بخش دیگـری از ایـن آثار کـه فاخرتـر بوده اند 

در مـوزه مرکـز اسـتان قـرار دارنـد.
شـهردار: راه انـدازی مـوزه در مرحله 

بـرآورد مالی اسـت
در ادامه شـهردار بـم نیز گفـت: شـهرداری در 
سـال های گذشـته مجـوزی از شـورای شـهر 
وقت دریافـت کرده مبنـی بر اینکه شـهرداری 
سـاختمان سـرگرد سـخایی را بـا همـکاری 
میـراث فرهنگـی بـه عنـوان مـوزه فعـال کند.

بیان کرد:پرسـنل حـوزه  ریاضـی  علیرضـا 
عمرانی نیز تا حـدودی کار عمرانـی و عملیاتی 
در این سـاختمان انجام داده انـد بنابراین مقرر 
شـد هزینـه کار بـرآورد شـود و اگـر در بودجه 
شـهرداری باشـد انجام دهیـم ولی اگـر هزینه 
بیشـتر از بودجه باشـد برای اخذ مجوز به شورا 
بفرسـتیم. او افزود:بـرای تکمیل ساخت وسـاز 
باید قسـمت هایی از سـاختمان داخلی تخریب 
شـود به همیـن دلیـل مصوبه شـورای شـهر را 
لازم داریـم همچنیـن با توجـه به اینکـه پروژه 
در مرحلـه بـرآورد مالی قـرار دارد، کـد بودجه 

آن بایـد از طریق شـورا فعال شـود.
شـهردار بـم ادامـه داد: فعالیـت عمرانـی سـال 
گذشـته بـر مبنـای بودجـه همـان سـال بوده 
و امسـال بایـد بـرای کار عمرانـی کـد از طریق 
شـورا فعال شـود؛ اگر هم سـال گذشـته کاری 
صورت گرفتـه قطعـا روال اداری و قانونی انجام 

نشـده است.
رییس شورا: میراث فرهنگی

 مقصر است
در ادامه رییس شـورای اسـلامی شـهر بـم نیز 
گفـت: با توجـه بـه اینکه واگـذاری سـاختمان 
سـرگرد سـخایی بـرای راه انـدازی مـوزه طـی 
مصوبـه شـورای دوره پنجـم در سـال ۹۸ بوده 
اقـدام جدی توسـط میـراث فرهنگی بـرای راه 

انـدازی مـوزه صـورت نگرفته اسـت.
کریـم غضنفرآبـادی بیـان کـرد:در مصوبـه 
شـورای پنجـم عنـوان شـد بـا رعایـت ضوابط 
و مقـررات و بـا توجـه بـه نیـاز مبـرم شـهر بم 
بـه مـوزه و پیشـینه تاریخـی ایـن شـهر کهن، 
شـورای اسـلامی و شـهرداری بـم سـاختمانی 
کـه در اختیـار پایـگاه جهانـی قـرار دارد را بـا 
مشـارکت اداره کل میراث فرهنگـی به صورت 

مـوزه مشـارکتی راه انـدازی کنـد.
او افـزود: سـال ۹۸ رئیـس پایـگاه جهانـی بـه 

عنـوان عضو شـورای شـهر بـم فعالیت داشـته 
اسـت و بهتـر مـی دانـد مصوبـه بیـن شـورای 
شـهر و پایـگاه جهانـی بـه چـه صـورت بـوده 

اسـت.
بـه گفتـه غضنفرآبـادی در مصوبـه سـال ۹۸ 
گفتـه شـده بـود کـه پایـگاه جهانـی اگـر طی 
۶ ماه مـوزه را راه انـدازی نکند باید سـاختمان 

تخلیـه و بـه شـورا برگردانده شـود.
رئیس شـورای اسـلامی بـم ادامـه داد: در آبان 
ماه سـال گذشـته نیز نامـه ای مبنی بـر تعیین 
تکلیـف مـوزه از طـرف شـورای دوره ششـم به 

پایـگاه جهانی فرسـتاده شـد.
شورا مصوبه ای برای جلوگیری از 

راه اندازی نداشته است
غضنفرآبـادی توضیـح داد:در نامه اخیـر اعلام 
شـده کـه اگـر تـا دی مـاه سـال جـاری مـوزه 
باسـتان شناسـی بـم توسـط اداره کل میـراث 
فرهنگـی راه اندازی نشـود این سـاختمان باید 
تخلیه و به شـورا و شـهرداری برگردانده شـود.
او تصریـح کـرد: تنهـا مـکان مـوزه متعلـق بـه 
شوراسـت و سـاختمان بـرای راه انـدازی موزه 
به میراث فرهنگی واگذار شـده اسـت؛ بنابراین 
میـراث فرهنگـی بایـد در خصـوص راه اندازی 
این مـوزه اقدامـات لازم را انجـام مـی داده که 
متاسـفانه تاکنـون کـم کاری صـورت گرفتـه 
اسـت. غضنفرآبـادی بیان کرد:شـورای دوره 
ششـم مصوبه ای برای جلوگیـری از راه اندازی 
موزه نداشـته و ایـن کـم کاری گریبانگیر خود 

میـراث فرهنگـی اسـت.
بـه گـزارش کاغد وطـن رئیـس شـورا در دوره 
کنونی از موضـوع عضویت مدیر پایـگاه میراث 
جهانـی در دوره قبـل شـورا سـخن بـه میـان 
مـی آورد و اینکـه وی بـا فرآیندهـا آشناسـت؛ 
در حالـی کـه توقـع می رفـت و مـی رود کـه 
ایـن نـوع آشـنایی ها بـه فرآیندهـای اداری و 
بودجـه ای سـبب تقویـت تلاش هـا و کوتاه تـر 
شـدن زمان بهره بـرداری مـوزه به عنـوان یک 
ضـرورت و نیـاز بـرای کلیـت منطقه و اسـتان 
شـود، به نظـر می رسـد در عمـل، برعکـس این 
توقـع رخ داده اسـت و شـاهد ناهماهنگی هـا، 

پاسـکاری و متهـم کـردن یکدیگـر هسـتیم.
قـرار بـوده مـوزه باستان شناسـی بـم در 
وسـعت حـدود یـک هـزار و ۲۰۰ مترمربـع در 
محـل سـاختمان پایـگاه میـراث جهانـی بم به 
بهره بـرداری برسـد؛حال بایـد دیـد شـورای 
شـهر و پایـگاه جهانی بـم چـه زمانی هـم نظر 
و هماهنـگ می شـوند تـا شهرسـتان بـم نیـز 

صاحـب مـوزه باسـتان شناسـی شـود.

سرپرســت معاونت هماهنگی امــور اقتصادی 
اســتاندار کرمــان با اظهــار گلایــه از میزان و 
نحــوه پرداخت تســهیلات تبصــره 1۸ قانون 
بودجه)تســهیلات حمایتی دولتــی طرح های 
اشتغالزا( در استان گفت: عملکرد کشور در این 
بخش خوب نبوده و عملکرد استان نیز بدتر است.

حسین مهرابی در نشست مدیران کل اقتصاد و 
دارایی منطقه هشت کشور به میزبانی کرمان با 
اشاره به ضرورت تمدید مهلت پرداخت تسهیلات 
تبصره 1۸ افزود: ظرفیت پرداخت این تسهیلات 
در قانون یک سال تعیین شــده اما اکنون برای 

جذب آن مهلت پایان تیر گذاشته شده است.
او اظهار داشــت: لذا در این زمینه نامه ای به وزیر 
اقتصاد و دارایی ارسال کردیم که این مهلت پایان 
شهریور ماه گذاشته شود تا بانک ها و دستگاه ها از 

فشار خارج شوند.

سرپرســت معاونت هماهنگی امــور اقتصادی 
استاندار کرمان گفت: همچنین پیچیدگی پرداخت 
تسهیلات بین بانک ها و دستگاه ها بویژه در بخش 
کشاورزی زیاد شده است و در این زمینه می توان 

به صورت های مالی تعیین شده اشاره کرد.
او تصریح کرد: هدف از پرداخت تسهیلات تبصره 
1۸ اشتغالزایی است اما در استان کرمان با چنگ 
و دندان عملکرد جذب این اعتبارات تا ۲۰ درصد 

رسید.
مهرابی افزود: وقت بسیاری برای جذب تسهیلات 
تبصره 1۸ در استان کرمان گذاشتیم اما در عمل 
نتیجه مطلوب را نداشــت و بحث دیگر ضرورت 
صدور مجوزهای کســب و کارهای الکترونیکی 

است.
وی او است که اگر بخواهیم فضای کسب و کار بهتر 
شود، قوانین محیط زیست و منابع طبیعی، امور 

اراضی و محدوده هــای ثبت معدنی باید منطقه 
ای شــود زیرا قوانین محیط زیست در گیلان و 
مازندران ممکن اســت در کرمان دیگر کاربردی 

نداشته باشد.
مازاد درآمد مالیاتی کرمان از 

واحدهای معدنی بوده نه کسبه
سرپرســت معاونت هماهنگی امــور اقتصادی 
استاندار کرمان با اشاره به ضرورت مقررات زدایی 
در وزارت اقتصاد و دارایــی گفت: باید ۲5 درصد 
مازاد وصول مالیات به استان کرمان بازگردد؛ این 
در حالی است که در زمینه خالص مازاد، وصولی 

کرمان در صدر کشور قرار دارد.
او ادامه داد: قانون سقفی برای وصول مازاد درآمد 
مالیاتی در استان ها گذاشته که با توجه به اینکه 
کرمان یکهزار و ۲5۰ میلیــارد تومان مازاد دارد 

سقف ۷۰۰ میلیارد تومانی تعیین شده است.
مهرابی گفت: مازاد درآمد مالیاتی در سال های 
۹۹ و 1۴۰۰ هیچ فشاری به کسبه و اصناف استان 
کرمان نیاورده زیرا این مالیات عموما از واحدهای 
معدنی و صنعتی بزرگ بــوده که به علت جهش 

ارزی مشمول افزایش مالیات شده اند.
به گزارش ایرنا مدیرکل آینده پژوهی وزارت اقتصاد 
و دارایی نیز در زمینه موارد مطرح شده این موضوع 
موارد و توضیحاتی ارائه کرد و گفت: سهم استانی 
معادن و مازاد درآمدها در تســهیلات تبصره 1۸ 
باید به استان برگردد و آن را در قانون پیش بینی 
کردیم؛ ضمن اینکه حتی 5۰ درصد این اعتبارات 
در قالب اعطای تسهیلات به شهرستان معدنی 
می آید. ابراهیــم صیامی ادامــه داد: هفت هزار 
میلیارد تومان در این حوزه برای اســتان کرمان 
کنار گذاشتیم. او ابراز داشــت: ۲۸ هزار میلیارد 
تومان منابع تسهیلات تبصره 1۸ تاکنون در کشور 

پرداخت شده که منتظر انعقاد قرارداد است.
مدیرکل آینده پژوهــی وزارت اقتصاد و دارایی با 
بیان اینکه در ابتدا قرارداد پــروژه های بزرگ را 
منعقد کردیم بیان کرد: تاریخ ۳1 تیرماه امسال در 
واقع برای فشار به بانک ها تعیین شده که اعتبارات 

را معطل نگذارند.

موزه باستان شناسی بم دالان هزارتوی کم کاری مسئولین

گلایه معاون استاندار کرمان
 از نحوه پرداخت تسهیلات اشتغالزایی

گزارش
سکینه خدیش

رئیس دادگستری کرمان: مردم 
باید به راحتی با مسئولان قضائی 

ارتباط داشته باشند
رئیس کل دادگستری استان کرمان در دیدار با جمعی از روحانیون و 
فرهیختگان استان کرمان اظهار داشت : قوه قضائیه برای نیل به اهداف 

خود نیاز به همفکری، همراهی و همکاری همه اقشار جامعه دارد.
حجت الاسلام ابراهیم حمیدی با بیان اینکه در راستای مردمی شدن 
دستگاه قضائی تاکنون گام های خوبی در سطح استانی و ملی برداشته 
شده که باید توسعه یابد، افزود: مردم باید به راحتی با مقامات قضایی 
ارتباط داشته باشــند و این امر در افزایش توفیقات دستگاه قضایی 

موثر خواهد بود.
رئیس کل دادگستری استان کرمان ادامه داد: لازم است با استفاده 
از امکانات و ظرفیت های موجود، ورودی پرونده ها به دستگاه قضایی 

را کاهش داد.
او با اشاره به اینکه قوه قضائیه برای نیل به اهداف خود نیاز به همفکری، 
همراهی و همکاری همه اقشــار جامعه دارد، گفت: از این رو تاکید 

می شود که دستگاه قضایی هر چه بیشتر مردمی شود.
حمیدی پیشگیری از آسیب های اجتماعی و جرائم را مورد تاکید قرار 
داد و بیان کرد: آسیب های اجتماعی در جامعه تولید پرونده می کند و 

برای کاهش آن باید اقدامات لازم انجام شود.
او با اشاره به اینکه سال ها است که ترویج فرهنگ صلح و سازش در 
دستگاه قضایی مطرح شده اســت، تاکید کرد: باید تلاش کرد که 
اختلافی پیش نیاید و اگر پیش آمد، بر مبنای صلح و ســازش رفع 

خصومت انجام شود.
رئیس کل دادگستری استان کرمان، افزایش دانش حقوقی و قضایی 
و فقهی مردم را مورد تاکید قرار داد و گفت: بسیج حقوقدانان استان 
کرمان طرح هر مسجد یک حقوقدان را در دست اجرا دارد که منجر به 

افزایش آگاهی های حقوقی و قضایی مردم می شود.
او بر همکاری فرهیختگان در پیشگیری از وقوع جرم، تاکید کرد و 
گفت: وضعیت آسیب های اجتماعی، تعداد زندانیان، ورودی پرونده ها 
به دســتگاه قضایی و …. از موضوعاتی اســت که باید با همکاری 

اندیشمندان و فرهیختگان درباره آنها برنامه ریزی کرد.
حمیدی اســتفاده از نیروهای نخبه را از دیگر اولویت های دستگاه 
قضایی برشمرد و ضمن تاکید بر لزوم برخورد مناسب قضات با مردم، 
افزود: هیچگونه برخورد نامناسب با مردم توجیه پذیر نیست و از این 
رو باید تلاش شود که قضات و کارکنان همواره با اخلاق نیکو با مردم 
برخورد کنند و بر مبنای آموزه های دینی و اسلامی به نحوی رفتار 

کنند که از مدار عدالت خارج نشوند.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان در 
نشست با اعضای انجمن موسیقی جنوب کرمان 
اظهارداشت: موسیقی دغدغه ای مهم در جنوب 
کرمان است چرا که این منطقه در زمینه موسیقی دارای نام و نشان 
می باشد. بهرام مسلمی مهنی ظرفیت موسیقی جنوب کرمان را بی 
نظیر دانست و گفت: موسیقی جنوب کرمان ظرفیتی بزرگ در کشور 

و خارج از کشور محسوب می شود.
او با بیان اینکه با وجود این ظرفیت ها خلاهایی در موسیقی وجود دارد، 
تصریح کرد: باید شناسنامه و جایگاهی برای موسیقی منطقه تعریف 
شود و می طلبد هنرمندان موسیقی شناسنامه خود را تعریف نمایند.

مسلمی مهنی با تاکید بر اینکه هنرمندان موسیقی باید شناخته شده 
باشند، گفت: این مهم بر عهده انجمن موسیقی جنوب می باشد که 
باید بانک اطلاعات موسیقی هرچه زودتر جمع آوری شود.  مدیر 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان شناسنامه دار کردن 
موسیقی جنوب را  از ضروریات دانست و افزود:  باید با اتحاد، همدلی 
و همگرایی مشکلات موسیقی را حل نماییم تا عزت هنری موسیقی 

منطقه حفظ شود.
او با تاکید بر اینکه آموزشگاه های موسیقی باید تقویت شوند، 
اظهارداشت: در حوزه آموزش همکاری های لازم را با انجمن موسیقی 
خواهیم کرد. مسلمی مهنی از تشکیل کارگروه موسیقی جنوب 
کرمان خبر داد و گفت: همچنین  شورای موسیقی نیز برای پیشرفت 
و دیده شدن توانمندی و ظرفیت های موسیقی در این منطقه تشکیل 
می شود. او با بیان اینکه از پیشکسوتان موسیقی باید استفاده شود، 
گفت: اساتید و پیشکسوتان عرصه فرهنگ و هنر و موسیقی ذخایر 
ارزشمند و الگوهای گرانسنگی هستند که از سرمایه های معنوی این 
منطقه  به حساب می آیند و همه باید تلاش کنیم تا ضمن بهره مندی 
حداکثری از توان و تجربه و رهنمودهای این عزیزان، نسل جوان را 
با آنها پیوند داده و از تجربه و توان پیشکسوتان را به نسلهای بعدی 

آموزش و منتقل کنیم.
در این دیدار همچنین در خصوص ارائه پیشنهادات در حوزه ی 
موسیقی، آسیب شناسی موسیقی،آموزش و اجرای صحنه ای 
موسیقی، سرود و آهنگ های انقلابی بحث و تبادل نظر شد و 

هنرمندان این حوزه به بیان مسائل و مشکلات خود پرداختند.

سیدمهدی قویدل در نشست ستاد اجرایی سیاست های اقتصاد 
مقاومتی استان کرمان اظهار داشت: دستگاه قضایی استان کرمان 
در راستای حمایت از واحدهای تولیدی و صنعتی، قبل از اینکه بنگاه 
اقتصادی تعطیل شود با همکاری دستگاه های متولی مانند اتاق 
بازرگانی، خانه صنعت و معدن، اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
و دادستانی به موضوع ورود کرده تا موانع و مشکلات آنها را برطرف 
کنند و در این راستا با هر گونه ترک فعل و کوتاهی مسئولان نیز از 

طریق دستگاه های نظارتی برخورد قانونی خواهد کرد.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان 
کرمان بیان کرد: دستگاه قضایی استان کرمان، در قالب ستاد استانی 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی در ابعاد حقوقی و قضایی تلاش 
دارد که با اقدام به موقع و استفاده از راهکارهای قانونی از تعطیلی 

مراکز تولیدی و بنگاه های اقتصادی پیشگیری کند.
او با اشاره به اینکه ستاد اجرایی سیاست های اقتصاد مقاومتی در ابعاد 
حقوقی و قضایی در جهت امنیت سرمایه گذاری، رفع موانع حقوقی 
-قضایی تولید و اشتغال و مبارزه با فساد اقتصادی تشکیل شده است، 
یادآور شد: این ستاد در راستای اجرای فرمایشات مقام معظم رهبری، 
تاکیدات ریاست محترم قوه قضائیه و اجرای دستورالعمل پیگیری 
اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی قوه قضائیه در استان 

کرمان تشکیل شده است.
قویدل با اشاره به اینکه حمایت از تولید و اشتغال و اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی، در دستور کار این ستاد قرار دارد، 
گفت: به فضل و مدد الهی در سال های گذشته با تلاش اعضا این 
ستاد بسیاری از پرونده های حقوقی _قضایی مرتبط با تولید و اشتغال 
ساماندهی و به ثمر رسیده اند و تاثیر خوبی در رونق تولید و اشتغال در 

سطح استان کرمان داشته است.
او در ادامه افزود: مصمم هستیم در رویکرد جدید این ستاد علاوه 
بر اینکه پرونده های مهم قضایی مرتبط با تولید و اشتغال رسیدگی 
شوند، بقیه پرونده ها در زمینه تولید و اشتغال نیز در کار گروه هایی 
که در استانداری کرمان تشکیل می شود مورد رسیدگی قرار گیرند.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل استان 
کرمان، عنوان کرد: از طریق این کارگروه ها عملکرد مسئولین متولی 
مورد رصد و ارزیابی قرار می گیرد و با هرگونه کوتاهی و ترک فعل آنها 
از طریق دادستانی و سازمان بازرسی استان و اداره اطلاعات، برخورد 

قانونی لازم انجام خواهد شد.

استاندار کرمان با انتقاد از اعتبارات اختصاص یافته 
به استان در حوزه راه گفت: متاســفانه منطقی در 
توزیع اعتبارات حوزه راه وجــود ندارد و توجهی به 
وضعیت موجود در اســتان ها صورت نمی گیرد که 
خواهشمندیم وزارت راه و شهرسازی جوابگوی این 

موضوع باشد.
محمدمهدی فداکار ظهر سه شــنبه در نشست صد 
و بیست و دومین کمیســیون ایمنی راه های کشور 
به صــورت ویدئو کنفرانس با مدیــران وزارت راه و 
شهرسازی، با اشــاره به پهناور بودن استان کرمان 
افزود: کرمان دارای راه های طولانی و عموما کویری 
با ســطح صاف و بدون هیچ مانعی اســت که بیشتر 
تصادفات رخ داده در محورهای مواصلاتی اســتان 

به همین علت است.
وی بــه ترانزیتی بــودن محورهای اســتان کرمان 
به دلیل موقعیت جغرافیایی اشــاره کــرد و گفت: 
مجموع طول راه هــای مواصلاتی اســتان کرمان 
حدود ۲۳ هــزار و ۲۰۰ کیلومتر اســت که حدود 
هشــت درصد راه های کشــور را به خود اختصاص 

می دهد.
فداکار ادامه داد: از این حیث اســتان کرمان رتبه 
اول کشــور را داراســت امــا متاســفانه اعتبارات 
اختصاص یافته به اســتان در این حوزه متناسب با 

وضعیت موجود راه ها نیست لذا دوستان وزارت راه 
و شهرسازی باید جوابگو باشند.

اســتاندار کرمان افــزود: اســتان در بحث روکش 
آســفالت گرم و روکش تقویتی رتبه اول کشــور، 
رتبه سوم بهســازی جاده ها و رتبه اول خط کشی 
در راه ها را به خود اختصاص داده که در مقایســه 
آمار ملی، بیش از چهار برابر متوسط کشوری است.
او ادامه داد: برای کاهش تصادفات و ایمنی جاده ها 
در درجه اول پاســگاه های پلیس باید خیلی قوی تر 
از وضعیــت فعلی عمــل کنند ضمن آنکــه انتظار 
مــی رود در محورهای برون شــهری دوربین های 
ثبت ســرعت و مداربسته بیشــتری نصب شود زیرا 
رانندگان خطرآفرین در نبود دوربین های نظارتی، 

احساس امنیت می کنند.
مقام عالی دولت در استان کرمان به موضوع فرهنگ 
سازی و کمک رسانه ها در پیشــبرد اهداف استان 
برای کاهش میزان تصادفات نیز اشاره کرد و گفت: 
باید اعتبارات کافــی به منظور نصب ســامانه های 
ثبت سرعت و تخلف در محورهای مواصلاتی استان 
اختصــاص یابد ضمــن آنکه انتظار مــی رود بحث 
ایمنی راه های روستایی نیز در دســتور کار پلیس 
و وزارت راه و شهرســازی قرار گیــرد از همین رو 
بحث توزیع عادلانه و منطقی اعتبارات امری مهم و 

ضروری است. اســتاندار کرمان با اشاره به به تعداد 
بالای فوت شــدگان تصادفات در اســتان به دلیل 
جابه جایی اتباع بیگانه غیرمجاز و قاچاق ســوخت 
گفت: یکی از مشــکلات جدی استان در جاده ها به 
۲ موضوع قاچاق ســوخت و اتباع خارجی غیرمجاز 
بر می گردد که شاهد هســتیم خودروها با سرعت 
بالایــی در جاده ها تــردد دارند و مــردم را گرفتار 
حادثه های فوتــی، جرحی و تصادفــات ناگوار می 
کنند. او افزود:سال گذشــته ۹۰ درصد فوتی های 
رخ داده در اســتان به دلیل تصادفات در محورهای 
مواصلاتی، مربوط به اتباع غیرمجــاز و جابه جایی 
آنان بوده که یکــی از مصیبت های اســتان کرمان 

محسوب می شود. 

معــاون بهبــود تولیــدات گیاهی 
ســازمان گفــت: حســب اعــلام 
لتفاوت  مســئولان وزارتخانه مابه ا
نــرخ خریــد تضمینــی کلــزا به 
کلزاکارانی که پیش از این محصول 
خــود را بــه قیمــت کیلویی 15 
هزار تومان به دولــت فروخته اند، 

پرداخت میشود.
حســین صالحی اظهارداشــت: تا 

کنون مقــدار ۶۰۰ تن محصول تولیــدی کلزا به مراکــز خرید دولتی در 
جنوب کرمان تحویل گردیده است.

 صالحــی اعلام کرد: نــرخ خرید تضمینــی کلزا به دلیــل گلایه مندی و 
نارضایتی کشــاورزان ، اصــلاح و از کیلویی 15 هزار تومــان به ۲۳ هزار 
تومان افزایش پیــدا کرد و بر همین اســاس مابه التفــاوت قیمت جدید 
و قدیم کلزا به کشــاورزانی که پیــش از این محصول خود را به شــرکت 

بازرگانی دولتی فروخته اند، پرداخت می شود.
 معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی جنوب کرمان 
ضمن تاکید بر لزوم توسعه کشــت کلزا و گندم در منطقه عنوان کرد : در 
ســال زراعی آینده کشــت گندم و کلزا بصورت قراردادی انجام میشود و 
همه نهاده های کشاورزی در زمان کشت بصورت نسیه به کشاورز تحویل 
می گردد و وجه آن در زمان برداشــت و تحویل محصــول به مراکز خرید 

غله از طلب کشاورزان کسر می گردد .

استاندار کرمان: 

توزیع ناعادلانه اعتبارات راه در استان کرمان
 مابه التفاوت نرخ جدید کلزا به کشاورزان  

جنوب کرمان پرداخت می شود

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان:
کارگروه موسیقی جنوب کرمان 

تشکیل می شود 

پیشگیری از تعطیلی واحدهای 
تولیدی رویکرد اصلی ستاد 

اقتصاد مقاومتی است

خبر

خبر

کاغذاستان
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خبرخبر

به دنبال افزایش قیمت ماکارونی از ســوی 
سازمان حمایت، گزارش مراجع رسمی آماری 
نیز رشد ۴۹ درصدی قیمت در فاصله یک ماه 

را تایید کرد.
به گزارش ایسنا، در نیمه اردیبهشت ماه سال 
جاری، سازمان حمایت مصرف کننده و تولید 
کننده رسما از افزایش قیمت ماکارونی خبر داد 
و اعلام کرد که حداکثر قیمت مصرف کننده 
انواع ماکارونی رشته ای ساده با لحاظ مالیات بر 
ارزش افزوده 5۰۰ گرمی 1۷ هزار تومان،  ۷۰۰ 
گرمی ۲۴ هزار تومان و 1۰۰۰ گرمی ۳۴ هزار 

تومان تعیین شد.
این افزایش قیمت که در نیمه ماه اعمال شد، اثر 
خود را در تورم این کالا داشته است؛ به طوری 
که گزارش مرکز آمار ایران از متوسط قیمت 
کالاهای خوراکی در اردیبهشت 1۴۰1 نشان 
می دهد هر بســته نیم کیلویی ماکارونی که 
در اردیبهشت سال گذشته،   به طور متوسط 
۶۳۰۰ تومان قیمت داشته که ۷۴۰۰ تومان 
در فروردین و 11 هزار تومان در اردیبهشــت 

امسال رسیده است.
در ماه گذشته هر بسته نیم کیلویی ماکارونی 
تا حدود 1۴ هــزار و 5۰۰ تومان هم قیمت 

خورده است.
تغییرات قیمت ماکارونی از ســال گذشته تا 
امسال نشان می دهد که هر بسته 5۰۰ گرمی 
به طور متوسط ۶۳۰۰ تومان در اردیبهشت 
ســال قبل، ۶۴۰۰ خرداد، ۶5۰۰ تیر،  ۶۶۰۰ 
مرداد، ۷۰۰۰ شــهریور، ۷۳۰۰ مهر، ۴۷۰۰ 
آبــان، ۷۳۰۰ آذر، ۷۳۰۰ دی، ۷۳۰۰ بهمن، 
۷۴۰۰ اســفند قیمت خورده و در فروردین 
امسال ۷۴۰۰ و در اردیبهشت 11 هزار تومان 

متوسط قیمت این کالا بوده است.
تغییر قیمــت ماکارونی در ماه گذشــته در 
راستای تصمیم ها مبنی بر اصلاح نظام یارانه ها 
و در نتیجه حذف شدن ارز ۴۲۰۰ در واردات 
اقلام اساسی صورت گرفت؛ این در حالی است 
که با رشد هزینه های ناشی از  افزایش دستمزد 
و همچنین گران شــدن آرد گندم  که تحت 
تاثیر مصوبه قانون بودجه برای حذف ارز ۴۲۰۰ 
از حقوق ورودی و تامین ارز واردات قرار دارد، 

قیمت ماکارونی نیز افزایش یافت.

از مالیات اینفلوئنسرها 
چه خبر؟

مدیــرکل دفتــر طراحــی و تحلیل 
گفــت:  تــی  لیا ما یندهــای  فرآ
اینفلوئنســرها تا پایان تیرماه فرصت 
دارند تا نســبت به ارائــه اظهارنامه 
مالیاتی اقدام کنند.جهانگیر رحیمی 
در گفت وگو با ایســنا، درباره آخرین 
وضعیت اخذ مالیات از اینفلوئنسرها 
اظهــار کــرد: اســامی ۲۲۰ نفر از 
اینفلوئنســرهای شناســایی شــده 
براســاس بند ذ تبصــره ۶ بودجه در 
درگاه ســازمان امــور مالیاتی قرار 
گرفته است و این افراد تا پایان تیرماه 
فرصــت دارند تا نســبت به تســلیم 
اظهارنامه اقدام کنند.وی افزود: بعد 
از این زمــان نیز از آنجــا که ممکن 
است تا اظهارنامه اصلاحی داده شود، 
مهلت دیگری به این افراد داده خواهد 
شد و سپس سازمان امور مالیاتی وارد 
رســیدگی به اظهارنامه های مالیاتی 
اینفلوئنســرها می شــود. سازمان در 
حال حاضر در حال تجمیع اطلاعات 
اینفلوئنسرهاســت تا ایــن افراد در 
پایان مهلت قانونی نســبت به انجام 
تکالیف خود اقدام کنند و ســازمان 
امور مالیاتی نیز نســبت به بررســی 
اظهارنامه هــا ورود کند.ایــن مقــام 
مسئول در ســازمان امور مالیاتی با 
بیان اینکه براســاس بند ذ تبصره ۶ 
قانون بودجه سال 1۴۰۰، درآمدهای 
کاربــران دارای بیــش از 5۰۰ هزار 
دنبــال کننــده از محــل تبلیغات، 
مشمول مالیات بر درآمد است، ادامه 
داد: در صورتی که این افراد نســبت 
به تســلیم اظهارنامه اقــدام نکنند، 
ســازمان امور مالیاتی بــرای آن ها 
اظهارنامه برآوردی تهیه می کند. در 
بررسی های اولیه فعلا ۲۰۰ نفر از این 
لوینسر ها برای اخذ مالیات شناسایی 
شــده اند که در ادامه قطعا این عدد 
افزایش می یابد.مدیرکل دفتر طراحی 
و تحلیل فرآیندهای مالیاتی در ادامه 
بیان کــرد: این افراد اگــر اظهارنامه 
ندهند، از هیچ یــک از معافیت های 
قانونی بهره مند نمی شــوند. بنابراین، 
اینفلوئنســر هایی کــه اظهارنامه پر 
کنند، مشــمول لحاظ نشدن دیرکرد 
مالیاتی در محاسبه مالیات می شود.

رحیمی افزود: از آنجــا که درآمد هر 
فرد تا سقف ۳۶ میلیون تومان معاف 
از مالیات است، اینفلوئنسرها هم اگر 
اظهارنامــه پر کننــد، از این معافیت 
بهره مند خواهند شد و جریمه تسلیم 
اظهارنامه برای آن ها لحاظ نمی شود. 

ه به  ر شا رئیس مرکز ملی فرش با ا
دو قانون مزاحم در حوزه فرش های 
مرجوعی که باعث مهاجرت بسیاری 
نی به  یرا ز مرمت کاران و طراحان ا ا
کشورهای دیگر از جمله آذربایجان، 
ترکیه و ترکمنستان شده، خواستار 
یش  فزا ا همچنین  و  نون  قا اصلاح 
دستباف  فرش  رزی  ا تعهد  مهلت 
درات  یش صا فزا ا ی  برا 5 سال  به 
شد.فرحناز رافع در گفت وگو با ایسنا، 
ینکه در بحث بهبود فضای  با بیان ا
کسب و کار در حوزه فرش دستباف 
چند قانون مزاحم وجود دارد، اظهار 
نین باعث شده بسیاری  کرد: این قوا
نی به  یرا ز مرمت کاران و طراحان ا ا
کشورهای دیگر از جمله آذربایجان، 
ترکیه و ترکمنستان مهاجرت کنند. 
علت این وضعیت، دو قانون مزاحم در 

حوزه فرش های مرجوعی است.
: برای مثال ممکن است  فزود وی ا
برای  ا  ر خود  فرش  فروشندگان 
ه خارجی ببرند،  یشگا نمایش در نما
و  نرود  فروش  سال  چند  ز  ا بعد 
بخواهند آن را باز گردانند، امکان آن 
رد و باید فرش را با قیمت  وجود ندا
بسیار پایین در همان کشور به فروش 
برسانند. همچنین اگر فرش فروخته 
شده آسیب ببیند نمی توانیم خدمات 
ا که  ئه دهیم، چر ا ر ز فروش ا پس ا
ر  دچا دستباف  فرش  موقت  عبور 
کنون  بطه تا ا ین ر مشکل است. در ا

پیگیری هایی از طریق وزارت صمت 
انجام شده و در کمیسیون اقتصادی 
حال  در  جمهوری  ریاست  د  نها
ید در  بررسی است و قسمتی هم با
ما درخواست  مجلس بررسی شود. ا
ما این است که هر چه زودتر این دو 
شته  ر بردا نون مزاحم کسب و کا قا

شود.
مهلت تعهد ارزی فرش 

را ۵ ساله کنید
مه با  دا رئیس مرکز ملی فرش در ا
به کمک مجلس در  ز  نیا به  ه  ر شا ا
حل این مشکل، تصریح کرد: مشکل 
دیگر در حوزه فرش دستباف تعهد 
ارزی است که مهلت یک ساله برای 
آن جواب نمی دهد و حداقل باید 5 
ساله باشد. چراکه فرش مانند لباس 
نیست که سریع فروخته شود و به 
گر  . ا رد ز دا مدت زمان بیشتری نیا
رزی  یط فعلی مهلت تعهد ا در شرا
یش  فزا درکنندگان فرش ا برای صا
پیدا کند، قطعاً صادرات فرش خیلی 
ین  به گفته ا هد داشت. یش خوا فزا ا
م مسئول مشکلات متعددی هم  مقا
لیه وجود  و ا د  ا مین مو در زمینه تا
بریشم  ینکه تعرفه ا ز جمله ا ، ا رد دا
زیرساخت های  و  بالاست  خیلی 
بریشم کافی  داخلی هم برای فرش ا
نیست و باید حداقل ۷ سال بر توسعه 
توتستان ها و نوغانداری کار شود. از 

نداری  نه های نوغا طرف دیگر کارخا
رد  ا ز چین و ا ا لان نوغان ر همین ا
خلی به  ا که نوغان دا می کنند، چر
دلیل از بین رفتن توتستان ها کمیت 
و کیفیت ندارد. این در حالی است که 
این کالا عمق ساخت داخل و ارزش 

افزوده بالا دارد.  
در بحث اصلاح نژاد

روی چرم و پشم کار نشده 
وی افزود: در مورد پشم هم مشکلاتی 
۷۰ درصد پشم  هست. در گذشته 
سفید و ۳۰ درصد پشم رنگی داشتیم 
اما الان برعکس 5۰ درصد از هر کدام 
داریم و به زودی ممکن است از بین 
بروند. از پشم رنگی استفاده درست 
نمی شود و تاکید ما این است که پشم 
صادر نشود، چرا که یک سرمایه ملی 

بدون فراوری، خام فروشی می شود.
نمایشگاه فرش

 در جام جهانی قطر
ین  ز تلاش ها در ا وی گفت: یکی ا
نیک در حوزه  ز مکا ده ا ستفا حوزه ا
ز  فرش دستباف بوده که در کارها ا
تال های  جمله شستشوی پشم، پور
خلاق طراحی می شود و در ایلات و 
عشایر استفاده می شود. موارد متعدد 
نش  یع دا دیگری هم در حوزه صنا
بنیان و خلاق در زنجیره ارزش فرش 

دستباف در حال برنامه ریزی است.

یک کارشناس حوزه کار با بیان اینکه وزارت 
کار به فردی با تجربه و آگاه به حوزه روابط کار 
نیاز دارد، از سرپرست وزارت کار خواست تا به 
جای انتصاب و تغییر در این وزارتخانه درصدد 
پیگیری مشکلات و مطالبات جامعه کارگری و 
بازنشستگان باشد که بخش اعظمی از جامعه 

هدف این وزارتخانه را تشکیل می دهند.
ناصر چمنی در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی 
انتصاب سرپرست جدید وزارت کار و اولویتهای 
قابل پیگیری در این وزارتخانه توسط وی، اظهار 
کرد: ایشان با وجود سرپرستی، وظایفی که یک 
وزیر باید انجام بدهد را می تواند دنبال کند ولی 
توصیه ما این است که وارد انتصابات نشود و وقت 

خود را صرف این مساله نکند.
وی افزود: مشکلات و مطالبات جامعه کارگری و 
بازنشستگان با انتخاب و انتصاب فرد جدید از بین 
نمی رود و باید تلاش کنیم تا این مسائل برطرف 
شود لذا ایشان یا هر فردی که وزیر کار می شود، 
باید اتفاقات بد و تلخی که طی ۳۰۰ روز اخیر 
افتاده تکرار نکند و در مقابل اقدامات مثبت را 

ادامه دهد تا به اتفاقات خوب منجر شود.
این کارشناس حوزه کار تصریح کرد:آقای زاهدی 
وفا رزومه خوبی دارند ولی باید کار اجرایی ایشان 
را ببینیم. کسی که وزیر کار می شود باید شناخت 
کافی از کار وزارت کار و حوزه کار داشته باشد. 
اصولا برای جنین وزارتخانه هایی کسانی انتخاب 
می شوند که به سیستم کار در آن تجربه نزدیک 
داشته باشند و انتخاب آقای عبدالملکی نشان داد 
که هر کسی نمی تواند وزیر کار باشد حتی اگر 

دنبال جوانگرایی باشیم.
چمنی گفت: برخی وزارتخانه ها آنقدر مهم و 

حساس هستند که معتقدم صرف جوانگرایی 
در آنها ممکن است منطقی و عقلانی نباشد. 
باید تجربه مند بود و نسبت به حوزه روابط کار و 
مسایل و مشکلات کارگران و بازنشستگان اشراف 

کامل داشت.
وی درعین حال توصیه کرد: از ابتدای شروع به کار 
این نگاه در وزارت کار دنبال نشود که همه کسانی 
که مشغول کارند تاریخ مصرفشان تمام شده و 
باید نفرات جدید گذاشت بلکه آنها هم سالها در 
این مجموعه بوده و تجربه کسب کرده اند بنابراین 
نباید به بهانه تحول در وزارتخانه افراد را تغییر و 
جابه جا کنیم و افراد بی تجربه را جایگزین کنیم.

به اعتقاد این فعال کارگری، در مدت ۳۰۰ روزی 
که وزیر سابق کار در این وزارتخانه حضور داشت 
به جای پرداختن به مسائل اصلی در حوزه کار 
و کارگران و بازنشستگان، به مباحث حاشیه ای 
پرداخته شد و علیرغم آنکه وزارت کار را به دلیل 
ارتباط گسترده مردم وزارت مردم خطاب می 

کرد، وقت خود را درگیر انتصابات و تغییرات در 
وزارتخانه و زیرمجموعه ها کرد.

چمنی تصریح کرد: در حال حاضر 5۰ درصد 
جمعیت کشور را کارگران و خانوارهای کارگری 
تشکیل می دهند و حدود ۴ میلیون نفر نیز 
بازنشسته تامین اجتماعی هستند. بنابراین 
آگاهی به مسائل و مشکلات کارگری و جامعه 

بازنشسته اهمیت بسیاری دارد.
وی گفت: از آن طرف انتصابات صورت گرفته 
در تامین اجتماعی نیز باعث شد تا تصمیمات 
چندان درستی در حوزه بازنشستگان گرفته 
نشود، اگر چه تلاش و نیت این بود که تحولی در 
سازمان ایجاد شود ولی بحث اشراف به حوزه و 
گرفتن تصمیمات مناسب است و دیدیم که در 
بحث افزایش حقوق بازنشستگان، سازمان مصوبه 
شورای عالی کار را با فشار رسانه ها و تشکل ها 
پذیرفت وگرنه افزایش 1۰ درصدی در حقوق 

بازنشستگان حداقل بگیر اعمال می شد.

در گفت وگو با ایسنا مطرح شد

پیگیری مطالبات به جای انتصاب و تغییرات
 در وزارت کار

رئیس مرکز ملی فرش مطرح کرد

مهاجرت مرمت کاران فرش
به ترکیه و آذربایجان

شاید ارائه فیبر نوری با فراهم کردن سرعتی فراتر از مگابیت برثانیه پیش از 
این تزئینی و لوکس به نظر می رسید، اما اکنون و با نقص کابل های مسی 
در انتقال داده های اینترنتی با سرعت بالا، این موضوع به یک ضرورت 

تبدیل شده است. 
 به گزارش ایسنا، فناوری فیبر نوری پهنای باندی بسیار بالاتر از کابل های 
مسی معمولی دارد و داده های صوتی و تصویری را به راحتی با پهنای باند 
بالا تا 1۰ گیگابیت بر ثانیه و بالاتر انتقال می دهد. به همین دلیل است که 
با گسترش فناوری و نیاز به اینترنت پرسرعت، جایگزینی کابل های مسی 

قدیمی با فیبر نوری به یک ضرورت تبدیل می شود.
فیبر نوری یا )FiberToThex)FTTx، یکی از روش های 
دسترسی به اینترنت ثابت است که به جای تمام یا بخشی از کابل مسی 
از کابل های فیبر نوری بهره می برد. بسته به این که به جای x چه حرفی 
قرار بگیرد، به روش های مختلف ارائه آن به کاربر اشاره می کند. در مدل 
)FiberToTheHome)FTTH، کابل کشی فیبر نوری تا منزل 
یا واحد کاربر ادامه پیدا می کند و به عبارت دیگر فیبر نوری در تمام مسیر از 

مخابرات تا داخل منزل جایگزین کابل مسی می شود.
اما در مدل )FiberToTheBuilding)FTTB، کابل فیبر 
نوری به ساختمان می رسد و در نهایت خدمات توسط کابل مسی 
Fiber ToThe( تحویل داده می شود و در مدل )VDSL معمولا(
FTTC(Cabinet، فیبر نوری به نزدیک ترین کافو به کاربر )در فاصله 
کمتر از 5۰۰ متری کاربر( ارائه داده می شود و مشترک در نهایت از طریق 

یکی از فناوری های DSL )نظیر VDSL( به شبکه متصل می شود.
بر اساس مصوبه شورای عالی فضای مجازی تا سال 1۴۰۴ باید ۸۰ درصد 
خانوارها و 1۰۰ درصد کسب وکارها با متوسط سرعت ۲5 مگابیت برثانیه 
به پهن باند ثابت دسترسی داشته باشند و دسترسی ۲۰ میلیون خانوار و 
5 میلیون کسب وکار تا سال 1۴۰۴ به اینترنت پهن باند ثابت باید بر بستر 

فیبر نوری شکل بگیرد.

فیبرنوری با سرعت گیگابیتی؛ 
ضرورت یا اختیار؟

مرکز آمار اعلام کرد

رشد ۴۹ درصدی 
قیمت ماکارونی در 

ماه اردیبهشت

رنا
: ای

س
عک

عضو هیئت مدیره اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی گفت که فروشندگان 
لوازم خانگی نسبت به ضرایب مالیاتی، افزایش نرخ ارز و رکود در بازار 
اعتراض دارند.حسین شهرستانی در گفت وگو با ایسنا، گفت:  یکی از دلایل 
اعتراضات اصناف این است که ضرایب مالیاتی تعیین شده، با واقعیت بازار 
همخوانی ندارد.  وی افزود: با توجه به اینکه طی سال های اخیر قیمت لوازم 
خانگی افزایش چشمگیر داشته، سود فروشندگان به نسبت قیمت کالاها 
بسیار کاهش پیدا کرده است و به هیچ عنوان درصدهای سود اعلام شده 
مخصوصاً در مناطقی که بورس یک کالا و بسیار رقابتی است قابل وصول 
نیست.  بنابراین وصول این مالیات بصورت عادلانه و با رضایت کسبه دور 
از تصور است.  شهرستانی تصریح کرد: در اصل این ضرایب مالیاتی ملاک 
محاسبه می شود که هر صنف روی کالای خود چقدر سود می گیرد و بعد 
آن درصد، ضربدر گردش حساب کسبه و مشخص می شود چه میزان سود 

حاصل شده و باید چقدر مالیات پرداخت کنند.

فروشندگان لوازم خانگی به چه 
چیزهایی اعتراض دارند؟

مدیـر امـور حقوقـی شـورای عالـی مناطـق  آزاد و ویـژه 
اقتصادی با اعلام اینکه اسناد بخشی از اراضی مناطق آزاد 
که در اختیار اشـخاص حقیقی و حقوقی بود، باطل شـد 
و بـه آن برگشـت، گفـت: صـدور سـند تـک بـرگ برای 
"کیـش" به اتمـام رسـیده و احتمالا تـا پایان سـال برای 
تمامـی اراضی مناطـق آزاد، این سـند صادر خواهد شـد.

به گزارش ایسـنا، اخیرا سـعید محمد-دبیر شـورایعالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصـادی- در اظهاراتـی اعلام کرد که 
جهت صدور سـند تک بـرگ در مناطـق آزاد اقدام شـده 
اسـت، وی ایـن را هم گفـت که طـی اقدامـات حقوقی و 
قضایی، بخشـی از زمین هایی که طی سـال های گذشته 
در قالـب قراردادهـای مبهـم واگـذار شـده بـود، بـه نفع 
مناطق آزاد برگشته اسـت که ارزش آن به حدود ۸۳ هزار 

میلیـارد تومان می رسـد.
جهـت دریافـت اطلاعـات بیشـتر از جریان صدور سـند 
بـرای اراضـی مناطـق آزاد، طـی گفت وگویی با محسـن 
پوراحمدی-مدیر امور حقوقی و تقنین دبیرخانه شورای 
عالـی مناطـق  آزاد و ویـژه اقتصـادی- ابعـاد حقوقی این 

موضوع مـورد بررسـی قـرار گرفت.
وی با اشـاره بـه اینکه طبـق مـاده ۲۴ قانـون چگونگی 
اداره مناطـق آزاد تجـاری و صنعتـی، نحـوه اسـتفاده 
از زمیـن، منابـع ملـی و ترتیـب فـروش و اجـاره آن در 
محدوده هر منطقه کـه در اختیار و مالکیـت دولت قرار 
دارد، تعیین شـده اسـت، گفت: آئین نامه مربوطه تاکید 
دارد وقتی محدوده منطقه آزاد مشـخص شـد باید برای 
اراضی آن نیـز به نام سـازمان منطقه  آزاد بـه نمایندگی 
از دولـت، سـند صـادر شـود، بـه عبارتـی طبق مـاده 5 
آئین نامه، کلیه حقـوق مربوط به اراضی مشـمول قانون 
زمیـن شـهری، قانـون ملـی شـدن جنگل هـا و مراتـع 
کشـور و اراضی مستحدثات و سـاحلی از طریق سازمان 
اعمال می شـود. به اسـتناد مـاده ۶ آئین نامه نیز اسـناد 
مالکیت توسـط سـازمان ثبت اسـناد و املاک کشور به 
نمایندگـی از دولت بـه نام سـازمان مناطـق آزاد، تنفیذ 

و اخبـار می شـود.
این مقام مسـئول در شـورای عالی مناطـق آزاد، بـا بیان 
اینکه با توجـه به موقعیت مناطق آزاد، یکسـری تصرفات 
قبـل از ایجاد ایـن مناطـق و یـا در زمـان راه انـدازی آن و 
قبل از اجرای طرح های توسـعه ایی، توسـط برخـی افراد 
سـودجو و فرصت طلب صورت می گیرد و ادعای مالکیت 
می کننـد، افـزود: از ایـن جهـت دولت بـرای ممانعـت از 
چنین سواستفاده هایی، اسـناد مالکیت اراضی را صادر و 

در اختیار سـازمان منطقـه آزاد قـرار می دهد.
وی ادامـه داد: ایـن سـازمان نیـز بـا اختیـار قانونـی و به 

نمایندگـی از دولـت،  طبـق آئین نامـه اجرایـی نحـوه 
اسـتفاده از زمین و منابع ملی در مناطـق آزاد و همچنین 
دستورالعمل مربوطه، به منظور توسعه اقتصادی و ایجاد 
بسـتر مناسـب فضای کسـب و کار، نسـبت به واگذاری 
زمیـن بـه سـرمایه گذاران، تولیدکنندگان و کسـانی که 
قصد فعالیـت اقتصـادی دارند، اقـدام می کنـد. عواید آن 
هم مطابـق بودجه مصـوب هیـات وزیران صـرف تامین 

زیـر سـاخت منطقه می شـود.
تا همین چند سال پیش برخی مناطق حتی دفتر 

ثبت هم نداشت
پوراحمـدی بـا اشـاره بـه اینکـه فراینـد صـدور سـند از 
گذشـته به صورت سـنتی انجام می شـد و حتی تا حدود 
پنـج سـال پیـش در بعضـی از مناطـق اصلا دفتـر ثبت 
نبـود، توضیـح داد: اما وقتـی که قانـون جامع حدنـگار ) 
کاداسـتر( در بهمن مـاه 1۳۹۳ مصـوب و اجرایی شـد و 
اراضـی در سـامانه جامع کاداسـتر قـرار گرفت، سـازمان 
مناطق آزاد نیـز خـود از این قاعده مسـتثنی ندانسـت و 
از طریـق دبیرخانه شـورای عالـی، تفاهم نامـه همکاری 
با سـازمان ثبت اسـناد و امـلاک کشـور منعقد کـرد و تا 
حـدودی کار جلـو رفـت، ولـی بـا روی کار آمـدن دولت 
جدید و انجـام مذاکـرات، در اولیـن اقـدام، تفاهم نامه ای 
کامل تـر بیـن دبیرخانـه شـورای عالـی مناطـق آزاد و 
سـازمان ثبت اسـناد و املاک منعقد و وارد فـاز عملیاتی 
شـد، از این رو کارگروهی برای پیگیـری موضوع در مرکز 
و اسـتان تشـکیل و با  تعامـل با سـازمان ثبت نسـبت به 
نقشه برداری و شناسـایی اموال و اسـناد در سامانه جامع 

کاداسـتر اقدام شـد.
اسناد بخشی از زمین ها باطل و به مناطق آزاد 

برگشت
بـه گفتـه وی بخـش عمـده ای از ایـن اراضـی در اختیار 
اشـخاص حقیقی و حقوقی دولتی و عمومـی غیر دولتی 
و خصوصـی بـود که اسـناد آنهـا باطل و بـه نـام دولت به 
نمایندگی سـازمان منطقه آزاد منتقل و برای آنها سـند 
صادر شـد. با این اقدام عملا اموال و دارایی سـازمان های 
منطقـه آزاد و دولت جمـع آوری، شناسـایی و در شـرف 

شناسـنامه دار شـدن هستند.
کیش تمام شد، در قشم

 اختلاف شدید است
پوراحمـدی با بیـان اینکـه در اقدامـات اولیه، سـند تک 
برگ برای منطقه آزاد کیش صادر شـد و سـایر مناطق از 
جملـه ارونـد و ارس نیز در حـال طی فرایند صدور سـند 

تک برگ هسـتند که در مناطـق دیگر هم انجـام خواهد 
شـد، گفت: در منطقـه آزاد قشـم ، اختلاف شـدیدی در 
اراضـی وجـود داشـت از جملـه اراضـی رفسـنجان کـه 
برخی اسـناد آنها بدون سـیر مراحل قانونی صـادر و فاقد 
هرگونـه حـدود اربعـه و دارای متعارضیـن و متصرفیـن 
غیر قانونی بودنـد، برخی افـراد در آنجا مدعـی بودند که 
در اراضـی مربوطه سـابقه مالکیـت دارنـد، ولی بـا طرح 
کاداسـتر، حتی آنهـا باید مـدارک و مسـتندات خـود را 
ارائه دهند و اگر منطبق با واقعیت باشـد برایشـان سـند 
صادر خواهد شـد، در غیـر این صورت بـه نام دولـت و به 
نمایندگـی سـازمان منطقـه آزاد اسـناد تک برگ سـند 

صـادر می شـود.
در مناطق جدید قبل از واگذاری، سند تک برگ 

صادر خواهد شد
وی بـا بیـان اینکـه امیدواریـم تـا پایـان سـال تمامـی 
مناطق آزاد دارای سـند تک برگ شـوند، گفـت: این گونه 
پیش بینی شـده که در هشـت منطقـه آزاد جدیدی که 
در آسـتانه تاسـیس قرار دارند نیز قبل از واگذاری، سـند 
تک بـرگ بـرای اراضـی صـادر شـود. در ایـن حالت کل 
واگذاری هـا در سـامانه جامـع کاداسـتر هدف گـذاری و 
طرح جامع مناطق نیز بر مبنای نقشـه توپوگرافی ضبط 
و ثبـت و در سـامانه  طراحـی و مصـوب می شـود؛ از این 
طریـق می توان بـه صراحـت گفـت واگـذاری حتی یک 

متر زمیـن نیـز قابل رصـد خواهد شـد.
شرط واگذاری؛ اگر تعهدات را انجام ندهند 

قرارداد فسخ می شود

مدیـر امور حقوقـی و تقنین شـورای عالی مناطـق آزاد و 
ویـژه اقتصـادی، در مورد شـرایط صدور اسـناد تک برگ 
نیز توضیـح داد: اراضـی داخل محـدوده منطقـه، اراضی 
دولتـی در اختیار سـازمان های مناطق  اسـت و به عنوان 
اموال و دارایی  سـازمان منطقه محسـوب نمی شود بلکه 
واگـذاری آنهـا در قالـب طرح هـای توسـعه و عمرانـی از 
طریق سـازمان منطقه صـورت می گیـرد. شـرط انتقال 
اسـناد مالکیت اراضی واگذار شـده برای سـرمایه گذاری، 
تحقـق سـرمایه گذاری اسـت و پـس از اجـرای طـرح 
برابـر زمانبندی معیـن و صدور پایـان کار و صـدور مجوز 
بهره برداری، سـازمان منطقـه آزاد، اراضی واگذار شـده را 
تفکیک و قطعه بنـدی کرده و متناسـب با طـرح مد نظر 
بـرای سـرمایه گذاری کـه می توانـد تجـاری، خدماتـی، 
گردشـگری و... باشـد، جهـت صدور اسـناد رسـمی تک 
بـرگ  بـه اداره ثبت اسـناد و امـلاک شهرسـتان معرفی 
می کنـد. چنانچـه در زمانبنـدی منـدرج در تعهـدات 
قـراردادی ، طـرف مدعـی سـرمایه گذاری بـه تعهـدات 
خود عمـل نکنـد، قـرارداد فسـخ و اراضـی واگذار شـده، 

مسـترد خواهد شـد.
غیردولتی ها مثل سرزمین اصلی سند تک برگ  

بگیرند
وی همچنین در رابطه با تعیین تکلیف اراضی غیردولتی 
یادآور شـد: طرحی که در مناطـق آزاد برای صدور سـند 
تک برگ در حال پیگیری اسـت، مربوط به اسـناد دولتی 
بـوده و غیـر آن، می تواننـد امـوال و دارایی خـود را طبق 
روال سـرزمین اصلی سـنددار کننـد؛ به طوری که سـند 

دفترچه ای را به سـند تک بـرگ تبدیل کنند.

شورای عالی مناطق آزاد به ایسنا اعلام کرد

جزئیات صدور سند تک برگ در مناطق آزاد
سنا

: ای
س

عک

یک کارشناس بازار سرمایه ضمن تشــریح ریسک هایی که این 
بازار با آن روبرو است گفت: مهم ترین مساله بورس اختلاف نرخ 

دلار در بازار آزاد و سامانه نیما است.
سعید جعفری در گفت و گو با ایســنا با تاکید بر اینکه مهم ترین 
موضوع برای بازار سرمایه نرخ دلار است، توضیح داد: مهم ترین 
موضوعی که وجود دارد این اســت که بین رشد قیمت دلار در 
بازار آزاد و دلاری که شرکت های بزرگ بورسی در سامانه نیما 
عرضه میکنند اختلاف زیادی وجود دارد و این باعث شده است 
با وجود آنکه شاهد رشــد قیمت دلار در بازار آزاد هستیم بازار 
سرمایه نزولی شــده و همانند ســایر بازارها با تورم رشد نکند.

وی ادامه داد: شرکت های بورســی که از صادرکنندگان بزرگ 
کشور محسوب می شــوند ملزم شده بودند به اینکه دلار خود را 
در سامانه نیما به اختلاف زیاد نسبت به بازار آزاد عرضه کنند و 

این باعث شده بود که سهام شــرکت ها نیز تحت فشار باشد. اما 
دلیل اینکه شاهد صعود چشــمگیر بازار در روزهای قبل بودیم 
این بود که اعلام شد صادرکنندگان میتوانند دلار خود را با نرخ 

توافقی بفروشند.

مهم ترین مساله بورس، دلار است!

کاغذاقتصادی

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک منطقه دو کرمان

هياتموضوعقانونتعيينتكليفوضعيتثبتياراضيو
ساختمانهايفاقدسندرسمي

آگهيموضوعماده3قانونوماده13آئيننامهقانونتعيينتكليف
وضعيتثبتيواراضيوساختمانهايفاقدسندرسمی

دوم هيات رايشماره140160319078000257مورخه1401/01/20 برابر
موضوعقانونتعيينتكليفوضعيتثبتياراضيوساختمانهايفاقد
سندرسميمستقردرواحدثبتيحوزهثبتملكمنطقهدوكرمان
تصرفاتمالكانهبلامعارضمتقاضيخانمفاطمهامانيزادهراينيفرزند
احمدبشمارهشناسنامه173صادرهاززرنددرششدانگيكبابخانه
(باکاربریعرصهباغاتوفضایسبز(بهمساحت184/7مترمربع
راین آدرس دربخش28کرمان واقع اصلي از358 فرعي پلاك23
خیابانمطهریکوچه17خريداريازمالكرسميآقايمحمدرمضانی

راینیمحرزگرديدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهيميشوددرصورتيكهاشخاصنسبتبهصدور
سندمالكيتمتقاضياعتراضيداشتهباشندميتوانندازتاريخانتشار
اولينآگهيبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاينادارهتسليموپس
ازاخذرسيد،ظرفمدتيكماهازتاريختسليماعتراض،دادخواست
خودرابهمراجعقضاييتقديمنمايند.بديهياستدرصورتانقضاي
مدتمذكوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالكيتصادر

خواهدشد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/03/11
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/03/26
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1326502



روزنامهاجتماعی،فرهنگی،سیاسی،اقتصادیاستانکرمان
صاحبامتیاز:موسسهمطبوعاتیپیامآوران

مدیرمسئول:روحاللهخدیشی
زیرنظرشوراینویسندگان

نشانیکرمان:خیابانشهیدبهشتی،کوچهشماره10،نبششرقی2
نشانیجیرفت:خیابانمسجدجامعکوچهبنبستنرسیدهبیمهمرکزیایران

اولینساختمان،سمتچپطبقهاول

جیرفت:034-43213684-8509131488684
تلفنخانهکرمان:034-32487477

ایمیلتحریریه:
kaghazevatan@gmail.com

ایمیلسازمانآگهیها:
kaghazevatan.adv@gmail.com

مدیراجرایی:حمیدباقری
مدیرداخلی:سمیهخدیشی
گرافیک:فاطمهخواجویی
صفحهآرایی:نداصفاریان

خبر:محمدساردویی

عکس:یاسرخدیشی
روابطعمومی:شیواکرمی

توزیع:اصغرصانعی
حسابدار:فاطمهسلیمانی

نمایندهروزنامهدرعنبرآباد:ارشادپگاه

نظراتنویسندگاندیدگاهشخصیآنانبودهولزومادیدگاهروزنامهنیست.

شــمارهپیاپــی1252 ســالپنجــم پنجشــنبه26خــردادمــاه1401

چاپ و لیتوگرافی: شاخه سبز

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

رئیس اداره آب و فاضلاب شهری زرند:
کمبود آب در شهر زرند

به شدت احساس می شود 
جمالی زاده گفت: طی چند روز گذشته، حجم مخزن آب شهری به شدت کاهش یافته 

است و با وجود تزریق چاه های متعدد به این منبع آب مخازن افزایش نیافته است.
او بیان کرد: تأمین و توزیع پایدار آب شرب شهروندان در اولویت برنامه کاری شرکت 
آبفای شهری قرار دارد و متاسفانه طی چند روز گذشته، حجم مخزن آب شهری به 
شدت کاهش یافته است و با وجود تزریق چاه های متعدد به این منبع ،آب مخازن 

افزایش نیافته است.
او می گوید: ۶ حلقه چاه به مدار آبرسانی شهر وارد شده اند و با توجه به گرم شدن هوای 
شهرستان میزان مصرف آب در این شهر افزایش یافته و کمبود آب در این شهر به 

شدت احساس می شود.
به گفته رئیس اداره آب و فاضلاب شهری زرند تمامی ادارات و نهاد ها و همچنین 
شهروندان باید در مدیریت مصرف و صرفه جویی آب مشارکت کنند تا شاهد عبور از 

این بحران باشیم.
ضیاءالدینی شهردار زرند نیز ضمن قدردانی از تلاش های مجموعه آبفای شهرستان 
زرند گفت: بر لزوم تعامل سازنده بین شهرداری و آبفا برای حل مشکلات پیش روی 
مردم تاکید داریم و شهرداری زرند به عنوان متولی شهر در کنار ادارات و نهاد ها است 

تا مشکلات شهروندان به بهترین شکل ممکن رفع شود.
او می گوید: اجرای کلیه پروژه ها، مستلزم اخذ مجوز از شهرداری است و فرسوده بودن 
شبکه آبرسانی در سطح شهر، مشکلاتی را برای شهروندان به وجود آورده است که 
امیدواریم با همکاری و تامین اعتبارات در آینده ای نزدیک شاهد به روز شدن این 

سیستم باشیم.
به گفته شهرداری زرند همکاری برای حفظ و صیانت از منابع آبی، صرفه جویی در 
مصرف آب، جداسازی شبکه آبیاری فضای سبز با آب غیرشرب و... از مهم ترین اقدامات 

این شهرداری است.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبر

خبر

اینفوگرافیک

مدیر جهاد کشاورزی نرماشیر گفت: برداشت گندم از ۲ 
هزار هکتار مزارع شهرستان نرماشیر آغاز شد.

 رضا قهری گفت: سطح زیر کشت گندم در نرماشیر 
ر می باشد که نسبت به سال قبل  ر هکتا ا ز ۲ هز بیش ا
۲۰ درصد افزایش تولید داشته است. او می گوید: پیش 
بینی می شود از هر هکتار بین ۳ ونیم تن تا ۴ تن گندم 

برداشت شود.
زمین های  غلب  ا ینکه  ا به  توجه  با  قهری  گفته  به 
کشاورزی شهرستان نرماشیر زیر دست سد نساء است 

توان افزایش سطح زیر کشت گندم و جو وجود دارد.
و می گوید:در صورت همکاری مدیران سد نساء برای  ا
ز  ا ن، نرماشیر یکی  ا ورز رع کشا بیاری به موقع مزا آ

قطب های تولید گندم در کشور خواهد شد.

 رئیس مرکز انتقال خون رفسنجان گفت: یکی از 
مشکلات ما در رفسنجان درصد پایین اهداکنندگان 
خانم است و تنها ۳ درصد اهداکنندگان ما خانم 

هستند.
 مهدی محمدحسینی در مراسم گرامیداشت روز 
جهانی اهداکنندگان خون اظهار کرد: 1۴ ژوئن روز 
جهانی اهداکنندگان خون است که هر ساله در جهان 

در این روز از اهداکنندگان خون تقدیر می شود.
او با اشاره به اینکه با همت خیرین بنای این مرکز 
در سال ۷۴ زده شد بیان کرد: راه اندازی اولین واحد 
سیار استان با همت شهرداری وقت رفسنجان انجام 
شد و اولین اتوبوس اهدا شد که با این اتوبوس حدود 
۳۰ درصد خون های اهدایی جمع آوری می شد که 

درصد بالایی برای تامین خون شهرستان بود.
او افزود: در حال حاضر این مرکز بیش از هزار خون 

گیری در ماه انجام می دهد.
محمدحسینی ادامه داد: یکی از مشکلات ما در 
رفسنجان برای فرهنگ سازی بحث پراکندگی 

شهرستان است.
او گفت: مشارکت خوبی مردم خیر رفسنجان با 
این مرکز داشتند خصوصا اهدا کنندگان همیشه 

حامی ما بودند. 
او بیان کرد: ذخایر ما ذخایر خوبی است و پیش 
بینی بحران ها را داشتیم و ذخایر مطمئنی از خون 

و فرآورده های خونی تامین شده است.
نتقال خون رفسنجان خاطرنشان  رئیس مرکز ا

کرد: در این مرکز علاوه بر اینکه خون رفسنجان 
را تامین می کنیم بخشی از خون جنوب استان نیز 

تامین می شود.
او یادآور شد: ما در سال گذشته نزدیک به 1۲ هزار و 
۷۶۰ مراجعه کننده داشتیم که 1۰ هزار و ۲۴ هزار 

نفر موفق به اهدا خون شدند.
محمدحسینی هدف و اولویت اصلی مرکز انتقال 
خون را سلامت اهدا کنندگان دانست و گفت: با 
اینکه در جهان، خون خانم ها سالم ترین خون 
است یکی از مشکلات ما در رفسنجان درصد 
پایین اهداکنندگان خانم است و تنها ۳ درصد 

اهداکنندگان ما خانم هستند.
رئیس مرکز انتقال خون رفسنجان اضافه کرد: سن 
اهدا کنندگان بین 1۸ تا ۶5 سال است و بیشترین 

رنج سنی ۳۶ تا ۴۰ سال است.

مشارکت پایین بانوان رفسنجانی در اهدای خونآغاز برداشت گندم در نرماشیر

عکس نوشت

مدیـر جهاد کشـاورزی ریـگان گفـت: به مناسـبت 
هفته جهاد کشـاورزی، یـک طرح آبیـاری قطره ای 
و تحت فشـار در ۴۰ هکتار از اراضی باغی روسـتای 

فلفل آبـاد افتتاح شـد.
حمید فرامـرزی گفت: یـک  طرح آبیـاری قطره ای 
و تحت فشـار با اعتبـار ۱۷ میلیارد ریال تسـهیلات 
و آورده کشـاورز در ۴۰ هکتـار از اراضـی باغـی 
روسـتای فلفل آبـاد شهرسـتان ریگان افتتاح شـد.
او مـی گوید: بـا افتتـاح این طـرح از هـدر رفت ۶۰ 
درصـد آب در بافت شـنی منطقـه جلوگیری شـد.

به گفتـه مدیر جهـاد کشـاورزی ریـگان ۴۰ هکتار 

از نخلسـتان های ایـن روسـتا کـه در حـال نابودی 
بودنـد، مجـددا احیا شـدند. 

او گفـت: ۹۰ درصـد از موتـور پمپ های کشـاورزی 
ریـگان بـه سیسـتم نویـن آبیـاری تجهیـز شـده 

اسـت. 
بـه شـرایط  توجـه  بـا  گویـد:  مـی  فرامـرزی 
شهرسـتان، اجـرای سیسـتم های نوین آبیـاری در 

ریـگان از ضروریـات اسـت.
بـه گفتـه او ۸۵ درصد تسـهیلات در زمینـه اجرای 
سیسـتم های نویـن آبیـاری در ریـگان بلاعـوض 

اسـت.

مـه ریـزی  نا زمان مدیریـت و بر ئیـس سـا ر
اسـتان کرمان نـرخ فعالیـت خانم در اسـتان را 
۱۳.۶ درصـد دانسـت و بیـان کـرد: حـدود یک 
میلیـون و ۲۰۰ هزار نفـر بانو در اسـتان کرمان 
ر  در سـن کار هسـتند کـه تقریبـا ۱۶۳ هـزا
نفـر آنهـا شـاغل هسـتند و بـه ایـن معناسـت 
نـوان  ز جمعیـت با کـه حـدود یـک میلیـون ا

غیرفعـال هسـتند.
 جعفـر رودری در دومیـن جلسـه مجمـع 
ز  ا یـت  حما “ بـا محوریـت  سـتان  سـلامت ا
نـی جمعیـت” گفـت: بـرای  ا ده و جو نـوا خا
تحقـق جـوان سـازی جمعیـت بایـد یک بسـته 
راهبـردی عملیاتـی تعریـف کنیـم. او از تاثیـر 

قتصـادی بـر  عـی و ا جتما ا مـل فرهنگی- عوا
افزایـش نـرخ جمعیـت سـخن گفـت و افـزود: 
پنجـره  رد  ا و  ۸۵ سـال  ز  ا کرمـان  سـتان  ا
جمعیتی شـده اسـت. رئیـس سـازمان مدیریت 
و برنامـه ریـزی اسـتان کرمـان بیـان کـرد: 
حـدود ۶۷.۱ درصـد جمعیت اسـتان کرمان در 
سـن کار هسـتند و این یک فرصت خـوب برای 
اسـتان اسـت و اگر ظـرف دو دهه آینـده از این 
ظرفیـت اقتصـادی اسـتفاده نکنیـم، بـه تهدید 
تبدیـل می شـود. رودری بـه بـار تکفـل شـغلی 
اسـتان اشـاره و اظهار کـرد: در اسـتان کرمـان 
نی معیشـتی  ا پشـتیبا هـر شـاغل، سـه نفـر ر

. می کنـد

سرپرست معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی جیرفت از صدور مجوز افزایش ۷1 
تخت  به بخشهای تخصصی و فوق تخصصی بیمارستان امام خمینی ره توسط وزارت 

بهداشت خبر داد.
امین سعیدی با اعلام این خبر گفت:بیمارستان امام خمینی)ره(جیرفت به عنوان قطب 
درمانی جنوب استان با ظرفیت تخت بیش از چارت سازمانی خود مشغول خدمت رسانی 

به مردم جنوب استان می باشد.
او با برشمردن مشکلات این بیمارستان در این زمینه افزود: بیمارستان امام خمینی در 
چارت وزارت بهداشت و بیمه های درمانی 1۴۰ تختخوابی می باشد و لذا مبالغ اختصاص 
یافته وزارت بهداشت در برخی موارد بیمه های درمانی و مجوزهای استخدامی بر اساس 
همان 1۴۰ تخت بیمارستانی است ،این در حالیست که تعداد بیماران بستری در 

بخش های بیمارستان گاهی از 5۰۰ بیمار بیشتر بوده است.
او با بیان اقدامات معاونت درمان در جهت حل مشکلات قطب درمانی جنوب استان 
کرمان اعلام کرد: با پیگیری های مستمر مجموعه درمان دانشگاه علوم پزشکی جیرفت 
مجوز افزایش تعداد ۷1 تخت تخصصی و فوق تخصصی به تخت های بستری بیمارستان 
امام خمینی صادر شده است که این مهم می تواند باعث تحول اساسی در بخش درمان و 

سلامت جنوب استان کرمان باشد.
سعیدی با کافی ندانستن این مجوزهای صادر شده با توجه به وسعت جنوب استان کرمان 
گفت:افزایش تخت های بیمارستان امام خمینی )ره( از 1۴۰ تخت به 55۰ تخت در پروانه 
،و همچنین افزایش مجوز بخش های تخصصی در همه بیمارستان های دانشگاه علوم 

پزشکی جیرفت در دست اقدام و به زودی محقق خواهد شد.
سرپرست معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی جیرفت در ادامه خاطر نشان کرد:با 
این افزایش ما شاهد خدمات تخصصی و فوق تخصصی بیشتر،افزایش بودجه، افزایش 

اعتبارات بیمه ای و افزایش چارت درمانی این بیمارستان خواهیم بود.
سعیدی با تشکر از مجموعه دانشگاه علوم پزشکی و کادر درمان که در زمان همه گیری 
کرونا با کار جهادی و صادقانه به مردم خدمت کردند؛ مجوزهای صادر شده را شامل 
افزایش تخت های بخش های آی سیو اطفال، پست سی سی یو و قلب ، پست آی سی 
یو اطفال، سوختگی ، افزایش تختهای بخش سی سی یو و ۲۶ تخت به تختهای بخش 

آی سیو دانست.
او از زحمات و تعامل سازنده کارشناسان ستادی در معاونت درمان دانشگاه که طی ماه 
های اخیر با تلاش و رایزنی و همراهی زمینه اخذ صدور مجوز ها را فراهم کرده اند تقدیر 

کرد.

عروسی ترکمن

جشـن  و  ازدواج  ایرنـا-  گـرگان- 
عروسـی در میـان ترکمن هـا آداب و 
رسـوم ویژه ای دارد کـه بیشـتر آنان از 
گذشـته هـای دور همچنان حفظ شـده 
اسـت.در آداب مـردم ترکمـن جهیزیه 
شـرط نیسـت و بسـته بـه میل پـدر و 
مـادر اسـت. خـرج عروسـی و مهمانی 
هم به طـور کامـل بـه عهـده آن طایفه 

اسـت.

رنا
: ای

بع
من

اجرای طرح آبیاری نوین در ۴۰ هکتار از اراضی ریگان

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان:
نرخ فعالیت خانم ها در کرمان ۱۳.۶ درصد است

افزایش تخت های تخصصی و فوق تخصصی 
بیمارستان امام خمینی )ره( جیرفت

مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان گفت: اختتامیه جشنواره ملی شعر کوتاه 
»آن«، پنج شنبه ۲۶ خردادماه 1۴۰1، ساعت 15:۰۰ در سالن 

سینما آزادی شهر سرچشمه برگزار می شود.
روح الله ابوالهادی اظهار کرد: شعار مجتمع مس سرچشمه 
رفسنجان »مس، حامی فرهنگ و هنر«است و در راستای 
این شعار این مجتمع تلاش کرده تا در حوزه های متنوعی 
از جمله قرآن و عترت، ایثار و شهادت، کتاب، هنرهای نمایشی، 

تجسمی، فیلم و موسیقی دست به فرهنگ سازی بزند.
او با بیان این که یکی از افتخارات مجتمع مس سرچشمه 
رفسنجان کمک به توسعه برنامه های فرهنگی و هنری در 
سطح استان و شهرستان است،افزود: اکنون برخی از برنامه های 
فرهنگی و هنری هم در سطح رفسنجان و هم در سطح استان 
و کشور در تقویم سالانه برنامه های مجتمع قرار دارند و مجتمع 
هر سال آنها را برگزار می کند؛ جشنواره ملی شعر کوتاه »آن« 
یکی از آنهاست که دبیرخانه این جشنواره در فرهنگسرای مس 

شعبه رفسنجان مستقر شده و فعالیت می کند.
مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس 
سرچشمه رفسنجان به جزئیات برگزاری اختتامیه دومین 
دوره جشنواره »آن« اشاره و خاطرنشان کرد: فردا اختتامیه 
دومین جشنواره ملی شعر کوتاه »آن« از ساعت 15:۰۰ در 
سینما آزادی سرچشمه برگزار می شود و از بین 1۹ شاعر 
راه یافته به مرحله نهایی این جشنواره، از شش نفر تجلیل به 

عمل خواهد آمد.
او با بیان این که جشنواره در دو بخش شعر کوتاه سنتی و شعر 
کوتاه نو برگزار شده است، ادامه داد: از هر بخش سه نفر برگزیده 
نهایی معرفی خواهند شد. همچنین از بین 1۹ راه یافته دو 

شاعر از رفسنجان و سیرجان به مرحله نهایی راه یافته اند.
ابوالهادی با اشاره به این که بیش از ۹۰۰ شاعر از سراسر کشور 
در این جشنواره شرکت کرده اند و 1۰ هزار اثر در دو بخش 
جشنواره ارائه دادند، تصریح کرد: شرکت کنندگان از سراسر 
کشور از جمله از اصفهان، خراسان رضوی، ایلام، آذربایجان 

غربی، تهران، چهارمحال و بختیاری به جشنواره اثر ارسال 
کردند.

او تاکید کرد: در اختتامیه این جشنواره از تمامی استان کرمان 
نیز شاعرانی حضور خواهند داشت و این اختتامیه به نوعی 
گردهمایی شاعران استان کرمان است. به همین دلیل دو 
نشست تخصصی در حوزه شعر صبح پنج شنبه با حضور داوران 
جشنواره و شاعران حاضر در محل سالن امور آموزش و تجهیز 

نیروی انسانی مجتمع مس سرچشمه برگزار می شود.
مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه 
رفسنجان ادامه داد: این جشنواره با استقبال چشمگیری از 
سراسر کشور روبه رو شده است و امیدواریم سومین دوره این 

جشنواره را سال آینده برگزار کنیم.
به گفته ابوالهادی هم زمان با اختتامیه دومین جشنواره ملی 
شعر کوتاه آن نمایشگاه نقاشی »ردپا« آثار خانم فاطمه زارع 
از شاعران و نقاشان رفسنجان در سالن مجاور سینما آزادی 

افتتاح می شود.

مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان تشریح کرد

جزئیات برگزاری اختتامیه جشنواره ملی شعر کوتاه »آن« در سرچشمه

مدیر پایگاه جهانی قنات اکبر آباد و قاسم آباد بروات بم:
 بانک اطلاعات مقنیان شهرستان بم

تهیه شده است
مدیر پایگاه جهانی قنات اکبرآباد و قاسم آباد بروات با اشاره به تهیه 
بانک اطلاعات مقنیان شهرستان بم گفت: »به زودی مستند 
“چگونگی کار در قنات” آماده می شود و در اختیار علاقمندان قرار 
می گیرد.«  مدیر پایگاه جهانی قنات اکبرآباد و قاسم آباد بروات با 
اشاره به تشکیل کارگروه ویژه مقنیان شهرستان بم گفت: »هدف 
از تشکیل این کارگروه آسیب شناسی قنات ها، تعامل و تبادل نظر 
بین مقنیان، مشاوره در خصوص راهکارهای حفاظتی و همچنین 
بررسی مشکلات مقنیان به ویژه بیمه و تهدیدهای جانی آنها است.«

منیره ستارزاده به حضور ۶۰ سر مقنی و تعدادی مقنی دائم و 
موقت در شهرستان بم اشاره کرد و افزود: »باید تجربیات مقنی های 
پیشکسوت در اختیار نسل جدید مقنی ها قرار گیرد و آموزش های 
لازم به آنها داده شود.« او ادامه داد:»کلاس های آموزشی ویژه 
مقنی ها با همکاری هلال احمر از سال قبل آغاز شده است و امیدواریم 
این روند همچنان ادامه داشته باشد.« ستارزاده افزود: »هنرجویان 
پس ازگذراندن دوره  آموزش های  تئوری، آموزش های عملی را نیز 
توسط مقنیان پیشکسوت فرا گرفته و در پایان با شرکت در آزمون 
و کسب نمره مطلوب، کارت عضویت خود را از هلال احمر دریافت 
می کنند.« مدیر پایگاه جهانی قنات اکبرآباد و قاسم آباد بروات بم 
اظهار کرد: »مقنیان دارای کارت عضویت برای انجام کار مقنی گری 
تحت پوشش بیمه  نیز قرار می گیرند.« او ترویج حرفه مقنی گری 
و سنت قنات داری را از اولویت های پایگاه جهانی قنات اکبرآباد و 
قاسم آباد برشمرد و گفت: »این ویژه برنامه هر ۶ ماهی یکبار با حضور 
علاقمندان و مقنیان پیشکسوت انجام می شود که هدف از انجام 
این برنامه انتقال تجربیات گذشتگان حوزه قنات به نسل  جدید 

مقنیان است.«

جایزه  دومین  و  سی  فراخوان 
 Jeffrey بین المللی نویسندگی

E.Smith 2۰22 منتشر شد.
مهلت: ۹ مهر 1۴۰1

سی و دومین جایزه نویسندگی در سال ۲۰۲۲ توسط 
MissouriReview برگزار می شود.

چه کسانی می توانند شرکت کنند؟
تمامی نویسندگان از سراسر جهان می توانند در این رقابت 

شرکت نمایند.
بخش های رقابت امسال:
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 انتخابات مجمع نمایندگان استان کرمان با حضور ۸ نماینده استان 
در مجلس شورای اسلامی برگزار گردید که پس از رای گیری، " 
حجت الاسلام و المسلمین موسی غضنفرآبادی" نماینده مردم 
شهرستان های بم، نرماشیر، فهرج و ریگان در مجلس  با کسب ۸ 
رای)رای قاطع( به عنوان رییس مجمع نمایندگان استان انتخاب شد.

بنا به همین گزارش "ذبیح اللّه اعظمی"     نماینده مردم جیرفت و 
عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی نیز به عنوان نایب رییس انتخاب 

شد.

در این انتخابات "صمداللّه محمدی" نماینده مردم بافت، رابر و ارزوئیه 
در مجلس شورای اسلامی به عنوان سخنگو و "منصور شکرالهی" 
نماینده مردم کهنوج، فاریاب، رودبار جنوب، قلعه گنج و منوجان در 
مجلس شورای اسلامی نیز به عنوان دبیر این مجمع به مدت یکسال 

انتخاب شدند.
گفتنی است است"محمدرضا پورابراهیمی"نماینده مردم کرمان و راور 
در مجلس شورای اسلامی و "شهباز حسن پور" نماینده مردم سیرجان 

و بردسیر در مجلس شورای اسلامی در این انتخابات غایب بودند.

ترکیب مجمع نمایندگان استان کرمان مشخص شد


